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Dames en Heren,

Uw commissie heeft deze gedachtewisseling gehouden 
tijdens haar vergadering van woensdag 23 juni 2021.

I. — INLEIDENDE UITEENZETTING

De heer Vincent Van Peteghem, vice-eersteminister 
en minister van Financiën, belast met de Coördinatie van 
de Fraudebestrijding, legt uit dat hij vorige week don-
derdag en vrijdag heeft deelgenomen aan de Eurogroep 
en Ecofin-bijeenkomsten in Luxemburg. Na de eerste 
informele fysieke bijeenkomst vorige maand in Lissabon, 
was dit de eerste formele fysieke Ecofin. Zoals gewoon-
lijk zal de vice-eersteminister een korte inleiding geven 
over de belangrijkste thema’s, waarna hij de ongetwijfeld 
talrijke vragen van de commissieleden zo goed mogelijk 
zal beantwoorden.

Uit die vergaderingen heeft de minister niet alleen 
de onvermijdelijke informele gesprekken over het voet-
bal onthouden, maar ook en vooral vier onderwerpen 
die op de agenda stonden of in de marge daarvan 
werden besproken: de Bankenunie, de internationale 
belastingheffing, de nationale relanceplannen en het 
btw-beleid. Daarnaast heeft de minister ook deelgeno-
men aan de jaarlijkse bijeenkomsten van het Europees 
Stabiliteitsmechanisme (ESM) en van de Europese 
Investeringsbank (EIB), als gouverneur voor België. Uit 
de vergadering van de EIB onthoudt de minister vooral 
dat er een consensus is over de rol van die bank bij de 
klimaattransitie.

Wat de Bankenunie aangaat, weten de leden van 
deze commissie dat de Eurozonetop van afgelopen 
december de opdracht had gegeven aan de Eurogroep 
om een werkplan met verdere stappen voor te leggen 
aan Eurozonetop van juni. Dit werkplan behelst vier 
domeinen: het Europees Depositogarantiestelsel (EDIS); 
het kader voor crisismanagement; marktintegratie van 
grensoverschrijdende bankengroepen, het zogenaamde 
Home/Host-dossier, en ten slotte de RTSE – Regulatory 
Treatment of Sovereign Exposures, met name de be-
handeling van overheidsobligaties op bankbalansen. 
Ondanks enorme inspanningen van de voorzitter van 
de Eurogroep, zijn Ierse collega Paschal Donohoe, 
is er op dit moment nog geen akkoord mogelijk, door 
uiteenlopende posities inzake vooral EDIS en RTSE, of 
met andere woorden, het zoeken naar een evenwicht 
tussen verdere europeanisering en risicoreductie. De 
afgelopen periode stond de vice-eersteminister in heel 
nauw contact met de voorzitter van de Eurogroep om het 
voor België belangrijke thema van de home/host goed 
te bewaken. Samen met andere host-landen worden de 

mesDames, messieurs,

Votre commission a procédé à cet échange de vues 
au cours de sa réunion du 23 juin 2021.

I. — EXPOSÉ INTRODUCTIF

M. Vincent Van Peteghem, vice-premier ministre et 
ministre des Finances, chargé de la Coordination de 
la lutte contre la fraude, explique qu’il a participé aux 
réunions de l’Eurogroupe et d’Ecofin à Luxembourg 
jeudi et vendredi derniers. Après la première réunion 
physique informelle le mois dernier à Lisbonne, il s’agis-
sait de la première réunion physique formelle d’Ecofin. 
Comme d’habitude, le vice-premier ministre fera une 
brève introduction sur les principaux thèmes, après quoi 
il répondra du mieux qu’il pourra aux questions certai-
nement nombreuses des membres de la commission.

Des réunions, le vice-premier ministre retient – à part 
des échanges informels sur le foot bien sûr – surtout 
quatre sujets qui étaient discutés à la table même, ou 
en marge; notamment l’Union bancaire, la taxation 
internationale, les plans nationaux de relance et la poli-
tique TVA. En marge, il a aussi participé aux réunions 
annuelles du Mécanisme européen de stabilité (MES) et 
de la Banque européenne d’investissement (BEI) en tant 
que gouverneur pour le pays. Quant à la réunion BEI, 
il retient surtout le consensus sur le rôle de la Banque 
dans la transition climatique.

En ce qui concerne l’Union bancaire, les membres de 
cette commission savent que le sommet de la zone euro 
de décembre dernier a chargé l’Eurogroupe de soumettre 
un plan de travail avec de nouvelles étapes au sommet 
de la zone euro de juin. Ce plan de travail couvre quatre 
domaines: le système européen de garantie des dépôts 
(SEGD); le cadre de la gestion de crise; l’intégration 
du marché des groupes bancaires transfrontaliers, le 
dossier dit “Home/Host”; et enfin le RTSE – Regulatory 
Treatment of Sovereign Exposures, à savoir le traitement 
des obligations d’État dans les bilans bancaires. Malgré 
les énormes efforts du président de l’Eurogroupe, son 
collègue irlandais Paschal Donohoe, aucun accord n’est 
encore possible pour le moment, en raison de positions 
divergentes sur le SEGD et le RTSE surtout, autrement 
dit, sur la recherche d’un équilibre entre une européa-
nisation accrue et la réduction des risques. Au cours 
de la période écoulée, le vice-premier ministre a été en 
contact très étroit avec le président de l’Eurogroupe afin 
de suivre de près le thème “home/host”, qui est important 
pour la Belgique. En collaboration avec d’autres pays 
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posities intens voorbereid en afgestemd. In de komende 
periode is het nu van belang dat op alle vier de domeinen 
op een gelijke manier vooruitgang kan worden geboekt. 
De vice-eersteminister zal dit belangrijke thema dan ook 
heel nauw blijven opvolgen.

Het thema van de internationale fiscaliteit is niet for-
meel aan bod gekomen. De Ecofin heeft beslist dat de 
experten de richtsnoeren voor de Europese Unie zullen 
voorbereiden met het oog op de G20 die in juli in Italië 
zal plaatsvinden. Toch werd het onderwerp in de wan-
delgangen druk besproken. Na de beleidsovereenkomst 
die op de G7 werd gesloten, zal het onderwerp in de G20 
worden besproken. Tegelijk zijn bij de OESO technische 
besprekingen aan de gang. De vice-eersteminister is 
overigens van plan begin juli naar de OESO te gaan om 
zich zoveel mogelijk te informeren over de voortgang. 
Het is immers een thema dat hem na aan het hart ligt. 
Wat het Belgische standpunt betreft, meent de vice-
eersteminister dat hij de standpunten van de regering 
tijdens de plenaire zitting van bijna twee weken geleden 
duidelijk heeft uiteengezet. De regering blijft uiteraard 
bij dat ambitieuze en constructieve standpunt.

De besprekingen over het relancebeleid en het 
post-COVID-19-beleid hadden vooral betrekking op 
de voortgang van de nationale plannen. Alle lidstaten 
hebben inmiddels de beslissing over de eigen middelen 
bekrachtigd en de Europese Commissie heeft al een 
eerste schijf van eurobonds op de financiële markten 
gebracht. Zoals de leden van deze commissie hebben 
kunnen vaststellen, was dat een heel succesvol initiatief. 
De Europese Commissie heeft al haar eerste positieve 
adviezen uitgebracht over de nationale plannen van on-
der meer Portugal, Spanje, Griekenland, Denemarken, 
Luxemburg, Oostenrijk, Slovakije, Duitsland, Italië en 
Letland. Vandaag zal de voorzitster van de Europese 
Commissie de eerste minister ontmoeten voor de be-
spreking van het Belgische plan. De bespreking binnen 
de Ecofin heeft zich vooral toegespitst op de volgende 
fases, namelijk de goedkeuringsprocedure op het niveau 
van de Raad. Wellicht zal een eerste reeks plannen 
worden goedgekeurd tijdens de Ecofin van 12 en 13 
juli. Tot die eerste reeks zou ook het Belgische plan 
kunnen behoren. Zodra die plannen ook door de Raad 
zullen zijn goedgekeurd, kan het eerste deel van de 
fondsen (de prefinanciering van 13 %) aan de lidstaten 
worden gestort.

Tijdens de Ecofin was er een interessante uitwisseling 
over de door de Europese Commissie in 2018 voorge-
stelde flexibilisering van de nationale btw-tarieven. Het 
Portugese voorzitterschap heeft intense inspanningen 
geleverd om de posities binnen de Raad dichter bij elkaar 
te brengen en is daar goed in geslaagd. Toch is er nog 

hôtes, les positions sont préparées et coordonnées de 
manière intensive. Au cours de la période à venir, il est 
désormais important que des progrès puissent être 
réalisés de manière égale dans les quatre domaines. 
Le vice-premier ministre continuera donc à suivre de 
très près ce thème important.

En ce qui concerne la fiscalité internationale, la théma-
tique n’ a pas été formellement discutée. L’Ecofin a décidé 
que les experts vont préparer des lignes conductrices 
pour l’Union européenne en vue de la réunion G20 en 
Italie en juillet. Néanmoins, en marge des réunions, le 
sujet était sur tous les lèvres. Après l’accord politique 
conclu au G7, le G20 discutera du sujet et en même 
temps au sein de l’OCDE, des discussions techniques 
sont en cours. Le vice-premier ministre a d’ailleurs l’inten-
tion de se rendre à l’OCDE début juillet pour s’informer 
au maximum des avancées, car il attache beaucoup 
d’importance au ce sujet. Quant à la position belge, le 
vice-premier ministre pense qu’il a clairement avancé 
les lignes du gouvernement en session plénière, il y a 
presque deux semaines. Cette position ambitieuse et 
constructive reste évidemment la ligne du gouvernement.

Les discussions sur la politique de relance et post-
COVID-19 étaient surtout axées sur l’état d’avancement 
des plans nationaux. Tous les États membres ont entre-
temps ratifiée la décision sur les ressources propres et 
la Commission européenne a déjà lancé une première 
tranche de bonds européens sur les marchés financiers 
et ce – comme les membres de cette commission ont pu 
constater – avec beaucoup de succès. La Commission 
européenne a déjà donné les premières opinions posi-
tives entre autres sur les plans du Portugal, l’Espagne, 
la Grèce, le Danemark, le Luxembourg mais aussi 
l’Autriche, la Slovaquie, l’Allemagne, l’Italie et la Lettonie. 
Aujourd’hui la présidente de la Commission européenne 
rendra visite au premier ministre pour le plan belge. La 
discussion à l’Ecofin s’est surtout focalisée sur les étapes 
suivantes, c’est-à-dire la procédure d’approbation au 
niveau du Conseil. On peut s’attendre à une première 
‘batch’ de plans qui sera avalisé lors de l’Ecofin du 12 et 
13 juillet. Le plan belge pourrait être parmi ces premiers 
plans. Dès que les plans seront approuvé au niveau du 
Conseil, la première partie des fonds (le préfinancement 
de 13 %) peut être versée aux États membres.

Au cours de l’Ecofin, un échange de vues intéressant a 
eu lieu au sujet de la flexibilisation des taux de TVA natio-
naux proposée par la Commission européenne en 2018. 
La présidence portugaise n’a pas ménagé ses efforts 
afin de rapprocher les positions au sein du Conseil et a 
engrangé de bons résultats à cet égard. Aucun accord 
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geen akkoord op Raadsniveau, omdat er nog discussie 
is over de precieze datum van uitdoving van bepaalde 
verlaagde btw-tarieven voor specifieke vervuilende 
goederen. Het Portugese voorzitterschap wil hier als 
richtdatum 2035 nemen. In een geest van compromis 
steunen vele landen dit voornemen, ook België; de vice-
eersteminister heeft echter wel aangegeven, net als de 
Commissie en andere landen als Nederland, Luxemburg, 
Denemarken en Zweden, dat het voor de Belgische 
regering ook ambitieuzer mag, met name tegen 2030, 
meer in lijn met de Green Deal. De btw-inkomsten zijn 
inderdaad een belangrijke bron van inkomsten, maar zijn 
tegelijk ook een manier om het beleid richting te geven. 
Het zal nu aan het Sloveens voorzitterschap zijn om dit 
dossier verder op te nemen.

Naast deze vier thema’s stonden nog heel wat andere 
dossiers op de agenda. De vice-eersteminister stelt voor 
een kort overzicht te geven. De Eurogroep kreeg briefings 
over de post-toezichtprogramma’s in Portugal, Cyprus, 
Ierland en Spanje, die alle een positieve beoordeling 
kregen. Wat Griekenland aangaat, werd het tiende 
versterkte toezichtprogramma besproken, en vooral de 
vraag of de voorwaarden voldaan waren om een vijfde 
tranche van voorwaardelijke schuldmaatregelen vrij te 
geven ten belope van 748 miljoen euro. De Eurogroep 
kwam tot een positieve evaluatie.

In het kader van discussies over de algemene eco-
nomische toestand voelt de vice-eersteminister vooral 
een optimistische inschatting aan. Dit ligt in lijn met de 
Belgische cijfers die ook door de Nationale Bank van 
België (NBB) naar voren zijn geschoven.

Bovendien is de Ecofin het eens geworden over een 
aanbeveling aan Roemenië in het kader van de bui-
tensporigtekortprocedure van het Europees Semester. 
Die aanbeveling houdt in dat in 2024 een einde moet 
worden gemaakt aan de situatie van buitensporig tekort. 
Bovendien heeft de Raad de specifieke aanbevelingen 
per land aangenomen. Ten slotte werden de conclusies 
van het rapport “Vergrijzing 2021” aangenomen. Al die 
punten werden aangenomen zonder discussie.

De vice-eersteminister wil ten slotte nog meegeven dat, 
gezien het fysieke karakter van de vergaderingen, ook het 
werk in de marge weer almaar belangrijker wordt. Zo heeft 
de vice-eersteminister als Benelux-voorzitter opnieuw 
de praktijk van voorbereidende Benelux-bijeenkomsten 
ingesteld. Zowel in Lissabon als in Luxemburg was 
er dan ook een interessante uitwisseling vooraf met 
zijn collega’s Wopke Hoekstra en Pierre Gramegna. 

n’a pour autant encore été atteint au niveau du Conseil 
car la date précise de la suppression de certains taux 
réduits de TVA pour des biens polluants spécifiques est 
encore débattue. La présidence portugaise souhaite 
prendre 2035 comme date de référence à cet égard. 
Nombre de pays, dont la Belgique, soutiennent cette 
intention dans un esprit de compromis, mais le vice-
premier ministre a indiqué, à l’instar de la Commission 
et d’autres pays, tels que les Pays-Bas, le Luxembourg, 
le Danemark et la Suède, que le gouvernement belge 
estime qu’on peut également être plus ambitieux, en 
visant une extinction de ces taux d’ici 2030, ce qui 
s’inscrit davantage dans le Green Deal. Les recettes 
de TVA constituent en effet une importante source de 
revenus mais permettent également d’orienter la politique. 
Il appartiendra à la Présidence slovène de prendre en 
charge la suite de ce dossier.

En plus de ces quatre thèmes, une multitude d’autres 
dossiers étaient encore à l’agenda. Le vice-premier mi-
nistre propose de faire un bref tour d’horizon. L’Eurogroupe 
a eu des briefings au sujet des post-programmes de 
surveillance au Portugal, à Chypre, en Irlande et en 
Espagne qui ont tous obtenu une évaluation positive. 
En ce qui concerne la Grèce, les discussions ont porté 
sur le dixième programme de surveillance renforcée 
et surtout sur la question de savoir si les conditions 
étaient remplies afin de libérer une cinquième tranche 
des mesures conditionnelles concernant la dette à 
hauteur de 748 millions d’euros. L’Eurogroupe a émis 
une évaluation positive.

Le vice-premier ministre perçoit surtout une évalua-
tion optimiste dans le cadre de discussions relatives à 
la situation économique générale, ce qui correspond 
aux chiffres belges qui sont également avancés par la 
Banque nationale de Belgique (BNB).

En outre, l’Ecofin s’est mis d’accord sur une recom-
mandation à la Roumanie dans le cadre de la procédure 
de déficit excessive du Semestre européen, de termi-
ner la situation de déficit excessif en 2024. En plus, le 
conseil a approuvé les recommandations spécifiques 
pays par pays. Finalement des conclusions sur le rapport 
“Vieillissement 2021” ont été adoptés. Tous ces points 
sont passés sans discussion.

Enfin, le vice-premier ministre souhaite encore indi-
quer que, les réunions se faisant en présentiel, le travail 
en marge revêt également de nouveau de plus en plus 
d’importance. Le vice-premier ministre a ainsi remis en 
place la pratique des réunions Benelux préparatoires 
en qualité de président du Benelux. Un échange inté-
ressant a ainsi eu lieu au préalable avec ses collègues 
Wopke Hoekstra et Pierre Gramegna tant à Lisbonne 
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Bedoeling is niet om voor elk dossier naar een gezamenlijk 
standpunt toe te werken (daarvoor liggen de belangen 
soms te ver uiteen), maar alvast meer inzicht te krijgen 
in elkaars standpunten en gezamenlijk opportuniteiten 
te identificeren.

Ten slotte wil de vice-eersteminister nog meege-
ven dat hij in de marge ook nog heeft gesproken met 
zijn Hongaarse collega over de recent aangenomen 
anti-homowetgeving. De vice-eersteminister heeft zijn 
grote bezorgdheid en onbegrip in duidelijke termen 
overgemaakt.

II. — VRAGEN VAN DE LEDEN

De heer Sander Loones (N-VA) merkt op dat Ursula 
Von der Leyen thans als commissievoorzitster haar hand 
aan het overspelen is in het kader van het Europees 
Herstelfonds. De spreker meent dat een commissie-
voorzitter zich vooral moet concentreren op zijn eigen 
takenpakket en niet de verwachting mag creëren dat hij 
impact heeft op andere domeinen die daarbuiten liggen. 
Het gevolg daarvan is dat men dan verwachtingen creëert 
die men niet kan inlossen. De huidige commissievoorzits-
ter wekt de indruk dat de Europese Commissie finaal de 
beslissing neemt inzake de goedkeuring van de projecten 
in het kader van het Europees Herstelfonds en dat de 
Europese Commissie tevens finaal verantwoordelijk is 
voor de inhoud van al die plannen.

De spreker merkt op dat de vice-eersteminister tijdens 
zijn uiteenzetting terecht verwezen heeft naar het feit dat 
de beslissing omtrent de goedkeuring van de projecten 
in het kader van het Europees Herstelfonds zal genomen 
worden in de schoot van de Ecofin-raad. Dit betekent 
dat wel degelijk de respectieve Europese ministers van 
Financiën verantwoordelijk zijn voor de validering van 
de programma’s van de lidstaten in het kader van het 
Europees Herstelfonds.

Daarnaast haakt de spreker in op de analyse van de 
Europese Commissie betreffende de budgettaire toestand 
waarin België thans verkeert. Hierbij stipt hij aan dat er 
op middellange termijn een belangrijk risico schuilgaat 
achter de hoge schuldenlast (ongeveer 120 % bbp) die 
België torst. Het schuldtraject is bovendien gevoelig voor 
macro-economische schokken. De Europese Commissie 
gaf ook aan dat de begrotingscriteria van het Stabiliteits- 
en Groeipact pas vanaf 2023 van toepassing zullen zijn. 
Hierdoor heeft de huidige Belgische regering een jaar 
respijt gekregen.

qu’à Luxembourg. Le but n’est pas de tendre vers une 
position commune pour chaque dossier, les intérêts 
étant parfois trop divergents à cet égard, mais à tout le 
moins de mieux comprendre les positions des uns et 
des autres et d’identifier des opportunités communes.

Enfin, le vice-premier ministre tient encore à signaler 
qu’il a encore discuté avec son collègue hongrois, en 
marge de la réunion, de la législation anti-homosexuelle 
qui a été adoptée récemment. Le vice-premier ministre a 
fait part en des termes clairs de ses vives préoccupations 
et de sa profonde incompréhension.

II. — QUESTIONS DES MEMBRES

M. Sander Loones (N-VA) fait observer qu’Ursula Von 
der Leyen en fait actuellement trop en tant que prési-
dente de la Commission européenne dans le cadre du 
Fonds de relance européen. L’intervenant estime qu’un 
président de la Commission doit surtout se concentrer 
sur les tâches qui relèvent de ses propres attributions et 
ne peut pas faire croire qu’il a un impact dans d’autres 
domaines en dehors de celles-ci. Cela crée dès lors des 
attentes qui ne sont pas réalisables. L’actuelle présidente 
de la commission donne l’impression que la Commission 
européenne a le dernier mot concernant l’approbation 
de projets dans le cadre du Fonds de relance européen 
et que la Commission européenne détient également 
la responsabilité finale en ce qui concerne le contenu 
de tous ces projets.

L’intervenant signale que le vice-premier ministre a 
renvoyé à juste titre au cours de son exposé au fait que 
la décision relative à l’approbation des projets dans le 
cadre du Fonds de relance européen sera prise au sein 
du conseil Ecofin. En d’autres termes, ce sont bien les 
ministres européens des Finances qui sont responsables 
de la validation des programmes des États membres 
dans le cadre du Fonds de relance européen.

L’intervenant aborde en outre l’analyse de la 
Commission européenne au sujet de la situation bud-
gétaire dans laquelle la Belgique se trouve actuellement. 
Il souligne à cet égard que la dette élevée (environ 120 % 
du PIB) sous laquelle la Belgique ploie comporte un risque 
important à moyen terme. La trajectoire de la dette est 
en outre sensible aux chocs macroéconomiques. La 
Commission européenne a également indiqué que les 
critères budgétaires du pacte de stabilité et de croissance 
ne seront d’application qu’à partir de 2023. L’actuel 
gouvernement belge a ainsi obtenu un an de répit.



72178/001DOC 55

C H A M B R E   3 e   S E S S I O N  D E  L A  55 e   L É G I S L AT U R E 2020 2021 K A M E R • 3 e   Z I T T I N G  VA N  D E  55 e   Z I T T I N G S P E R I O D E

In het kader van de voorstellen die op tafel liggen 
betreffende de hervorming van het btw-stelsel, uit de 
spreker de bezorgdheid dat de complexiteit van het 
huidige systeem nog zal vergroot worden en dat dit een 
impact heeft op de vele kmo’s die België rijk is. De vele 
regelingen inzake btw die op Europees niveau worden 
uitgewerkt zijn de jongste jaren steevast voordeliger 
geweest voor de grote ondernemingen die beschikken 
over de competentie om te zien welke btw-regels van 
toepassing zijn binnen de 27 verschillende EU-lidstaten. 
Dit zal er onder meer toe leiden dat de grote onderne-
mingen de btw niet gaan moeten voorfinancieren, terwijl 
de kmo’s dit wel zullen moeten doen.

De spreker verwijst hierbij eveneens naar de discussie 
over de definitieve btw-regeling waarbij er zal geopteerd 
worden voor een erkenning. Het zijn ook in dezen in 
hoofdzaak de middelgrote en grote ondernemingen 
die erkend zijn. Ook hier zullen de middelgrote onder-
nemingen de btw niet moeten voorfinancieren terwijl de 
kleine ondernemingen dit wel zullen moeten doen. De 
spreker meent dat de Europese regelgeving inzake btw 
een extra kmo-check zou kunnen gebruiken. Bovendien 
is de spreker van oordeel dat de regelgeving inzake 
btw het best wordt vastgelegd op het overkoepelende 
Europese niveau zodat er duidelijkheid en eenvormig-
heid kan komen.

Vervolgens haakt de spreker in op de problematiek 
van het medisch beschermingsmateriaal dat, wanneer 
ingevoerd vanuit China, vrijgesteld is van btw, terwijl 
het in Europa geproduceerde beschermingsmateriaal 
niet vrijgesteld is van btw. Zijn fractie heeft ter zake een 
wetsvoorstel (DOC 55 1284/001 tot 004) ingediend om 
dit concurrentienadeel voor de Europese ondernemingen 
weg te werken. Dit wetsvoorstel werd niet aangenomen 
door de meerderheid. De spreker meent echter dat de 
huidige discussie in het kader van de hervorming van de 
btw-regeling een kans biedt om de Europese onderne-
mingen te ondersteunen door dit concurrentieel nadeel 
weg te werken. Hij roept de vice-eersteminister op om 
deze casus opnieuw aan te kaarten bij zijn Europese 
collega’s.

In het kader van de recente budgettaire ontwikke-
lingen binnen Griekenland stipt de spreker aan dat de 
Europese aanpak in samenwerking met het IMF zijn 
vruchten afwerpt. Stelt de vice-eersteminister thans de 
noodzaak vast om dit Griekse model ook toe te passen 
op andere Europese landen, zoals Italië?

Ten slotte haakt de spreker in op de internationale 
fiscale afspraken, waarbij de spreker erop wijst dat 
België en Vlaanderen in de Europese top zitten van de 
leading innovators op basis van een traject dat jaren 

Dans le cadre des propositions qui sont sur la table 
et qui concernent la réforme du système de la TVA, 
l’intervenant exprime sa crainte que la complexité du 
système actuel soit encore accrue et que cela impacte 
les nombreuses PME que compte la Belgique. Au cours 
des dernières années, les nombreuses réglementations 
en matière de TVA qui sont élaborées au niveau européen 
ont systématiquement été plus avantageuses pour les 
grandes entreprises qui disposent de la compétence 
leur permettant d’examiner quelles règles de TVA sont 
d’application au sein des 27 différents États membres 
de l’UE. Il en résultera notamment que les grandes 
entreprises ne devront pas préfinancer la TVA alors que 
les PME y seront contraintes.

À cet égard, l’intervenant renvoie également à la 
discussion relative au régime de TVA définitif, et au 
fait que l’on optera pour une reconnaissance. Sur 
ce plan également, ce sont surtout les moyennes et 
grandes entreprises qui sont reconnues. Ici non plus, 
les moyennes entreprises ne devront pas préfinancer la 
TVA, au contraire des petites entreprises. L’intervenant 
estime que la réglementation européenne en matière 
de TVA mériterait d’être réexaminée au regard de son 
adéquation aux PME. Le membre considère en outre 
que la réglementation en matière de TVA devrait idéa-
lement être définie au niveau européen afin d’obtenir 
clarté et uniformité.

L’intervenant aborde ensuite la problématique des 
équipements de protection médicale qui, lorsqu’ils sont 
importés de Chine, sont exemptés de TVA, alors que ceux 
produits en Europe ne le sont pas. Son groupe a déposé 
à cet égard une proposition de loi (DOC 55 1284/001 à 
004) visant à éliminer ce handicap concurrentiel pour 
les entreprises européennes. Cette proposition de loi 
n’a pas été adoptée par la majorité. L’intervenant estime 
toutefois que le débat actuel sur la réforme du régime 
de TVA offre l’occasion de soutenir les entreprises 
européennes en éliminant ce handicap concurrentiel. Il 
demande au vice-premier ministre d’évoquer à nouveau 
ce dossier auprès de ses collègues européens.

Dans le contexte des récents développements bud-
gétaires en Grèce, l’intervenant souligne que l’approche 
européenne en coopération avec le FMI porte ses fruits. 
Le vice-premier ministre constate-t-il aujourd’hui la 
nécessité d’appliquer ce modèle grec à d’autres pays 
européens, comme l’Italie par exemple?

Enfin, l’intervenant évoque les accords fiscaux inter-
nationaux, et souligne que la Belgique et la Flandre 
figurent dans le peloton de tête des pays européens 
les plus innovants, et ce, sur la base d’un processus 
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geleden werd opgestart en waarbij er een goede inter-
actie is tussen universiteiten, publieke overheden en 
de private sector, alsook de aanwezigheid van goede 
onderzoekscentra in combinatie met een aantrekkelijk 
fiscaal regime voor Onderzoek en Ontwikkeling (O&O). 
Het is met name dit derde element dat in het kader van 
de recente internationale fiscale ontwikkelingen dreigt 
onder druk komen te staan. Zal de vice-eersteminister 
erover waken dat België zijn aantrekkelijk fiscaal klimaat 
kan behouden voor de Belgische onderzoekscentra, 
zodat België zijn leidinggevende rol inzake Onderzoek 
en Ontwikkeling kan blijven spelen?

De heer Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen) haakt voor-
eerst in op de beleidsaanbevelingen die het IMF heeft 
aangereikt tijdens het overleg over de eurozone. Wat 
waren volgens de vice-eersteminister de belangrijkste 
beleidsaanbevelingen van het IMF voor de eurozone? 
Welke aanbevelingen zal de vice-eersteminister voor 
België ter harte nemen? De spreker had graag inge-
gaan op twee specifieke aanbevelingen, namelijk op de 
faillissementswetgeving en op de aanbeveling om een 
centrale fiscale capaciteit uit te werken op het niveau 
van de eurozone.

De herstructurerings- en faillissementsrichtlijn moet in 
principe tegen 17 juli 2021 zijn omgezet, maar blijkbaar 
hebben de meeste landen hiervoor uitstel gevraagd. Een 
faillissementsgolf wordt ons reeds lang voorgehouden, 
maar die is door de steunmaatregelen en het overheids-
beleid om voorlopig te wachten met het invorderen van 
bepaalde schulden, in België alsnog uitgebleven. Kan de 
vice-eersteminister stilstaan bij het Belgisch beleid inzake 
de faillissementswetgeving? Is de vice-eersteminister 
verhoogd aan het inzetten op het implementeren van 
deze richtlijn? Voldoet België reeds aan de belangrijkste 
principes van de richtlijn, of kunnen die centrale principes 
versneld worden omgezet?

Het belangrijkste probleem in de Belgische situatie 
is misschien niet het juridisch kader, maar wel de zeer 
lange gerechtelijke procedures, die de onzekerheid en 
de risico’s voor zowel de schuldenaar als de schuldeisers 
vergroot. In welke mate is het mogelijk de ondernemings-
rechtbanken tijdelijk te versterken bij het behandelen 
van herstructurerings- en faillissementsaanvragen in de 
periode nadat de steunmaatregelen worden ingetrokken?

Wat betreft de andere aanbeveling van het IMF om 
tot een “central fiscal capacity” te komen binnen de 
eurozone, vraagt de spreker zich af of de vice-eerste-
minister meer duiding kan verschaffen bij zijn visie op 
deze aanbeveling. Denkt de vice-eersteminister dat de 
eurozone een autonoom fiscaal beleid moet kunnen 

initié il y a plusieurs années qui comprend une bonne 
interaction entre les universités, les autorités publiques 
et le secteur privé, ainsi que la présence de centres de 
recherche performants alliée à un régime fiscal attractif 
pour la recherche et le développement (R&D). C’est ce 
troisième élément en particulier qui risque d’être mis 
sous pression dans le contexte des récentes évolutions 
budgétaires internationales. Le vice-premier ministre 
veillera-t-il à ce que la Belgique puisse maintenir son 
climat fiscal attractif pour les centres de recherche belges, 
afin qu’elle puisse continuer à jouer son rôle de premier 
plan en matière de recherche et de développement?

M. Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen) aborde en premier 
lieu les recommandations politiques que le FMI a for-
mulées lors de la concertation sur la zone euro. Quelles 
étaient, selon le vice-premier ministre, les principales 
recommandations politiques du FMI pour la zone euro? 
Quelles recommandations le vice-premier ministre belge 
prendra-t-il à cœur pour la Belgique? L’intervenant sou-
haite commenter deux recommandations spécifiques, 
relatives, d’une part, à la législation sur les faillites et, 
d’autre part, au développement d’une capacité fiscale 
centrale au niveau de la zone euro.

La directive sur la restructuration et la faillite doit en 
principe être transposée pour le 17 juillet 2021, mais il 
semble que la plupart des pays aient sollicité un report. 
Depuis longtemps, on nous annonce une vague de 
faillites, mais celle-ci ne s’est pas encore matérialisée 
en Belgique en raison des mesures de soutien et de la 
suspension provisoire du recouvrement de certaines 
dettes instaurée par les autorités. Le vice-premier mi-
nistre peut-il esquisser la politique belge en matière de 
législation sur les faillites? Intensifie-t-il ses efforts pour 
mettre en œuvre cette directive? La Belgique respecte-
t-elle déjà les principes essentiels de la directive ou leur 
transposition pourrait-elle s’accélérer?

Le principal problème dans la situation belge n’est 
peut-être pas le cadre juridique, mais les très longues 
procédures judiciaires, qui augmentent l’incertitude et 
les risques, tant pour le débiteur que pour les créan-
ciers. Dans quelle mesure est-il possible de renforcer 
temporairement les tribunaux de l’entreprise pour traiter 
les demandes de restructuration et de faillite au cours 
de la période qui suivra le retrait des mesures d’aide?

En ce qui concerne l’autre recommandation du FMI, 
à savoir la création d’une “capacité fiscale centrale” au 
sein de la zone euro, l’intervenant demande au vice-
premier ministre de préciser son point de vue sur cette 
recommandation. Le vice-premier ministre pense-t-il 
que la zone euro devrait être en mesure de mener une 
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voeren? Een beleid dat nog losstaat van de eigen mid-
delen die de Europese Commissie in de toekomst zal 
kunnen innen en inzetten.

De spreker stelt deze vraag omdat de krant The 
Guardian recent berichtte dat, hoewel de ongelijkheid 
in de Europese Unie afneemt, de ongelijkheid in de 
eurozone toeneemt. De mechanismen die hieraan ten 
grondslag liggen zijn eigen aan de dynamieken die 
bestaan tussen landen die wel een munt delen, maar 
niet een gelijkaardige economische situatie hebben. 
Het lijkt dus logisch dat naast mechanismen zoals de 
herstelplannen en de eigen middelen van de Europese 
Commissie, de eurozone specifiek een eigen fiscaal 
herverdelend beleid moet kunnen voeren. Wat zijn de 
reflecties van de vice-eersteminister hierover en wordt 
er over dit onderwerp vandaag in deze zin nagedacht?

Ten slotte vraagt de spreker zich af of de vice-eer-
steminister uitgebreider kan stilstaan bij de bespreking 
van de onderhandelingen die in juli tijdens de G20 zullen 
plaatsvinden in verband met de ondernemingsfiscaliteit. 
Zullen Duitsland, Frankrijk, Italië en de EU een krachtig, 
eensgezind standpunt kunnen innemen in juli? Of lopen 
de standpunten bij deze lidstaten uiteen?

Op welke vlakken probeert de vice-eersteminister in 
het belang van België de onderhandelingen over pijler 
2 te beïnvloeden? Heeft de vice-eersteminister mede-
standers gevonden binnen de Europese Unie voor de 
Belgische wensen?

Paolo Gentiloni, de Eurocommissaris voor economie, 
liet weten dat de Europese Commissie nog steeds van 
plan is om eigen middelen te halen uit een digitaks. 
Tegelijk hoort de spreker dat de Verenigde Staten een 
akkoord over de eerste en tweede pijler willen laten 
afhangen van het uitblijven van een digitaks. Gentiloni 
argumenteert dat de digitaks compatibel zal zijn met de 
eerste pijler van de OESO-onderhandelingen, omdat 
het non-discriminatoir zal zijn, met een brede basis en 
een laag belastingtarief. Hij stelde ook dat de digitaks 
nodig is voor het herstel post-COVID-19.

Schaart de vice-eersteminister zich achter de doelstel-
ling om naast de OESO-onderhandelingen een digitaks 
in te voeren? Denkt de vice-eersteminister dat het kiezen 
van een brede basis ervoor zal zorgen dat niet langer 
alleen Amerikaanse techreuzen door de belasting getrof-
fen zullen worden en denkt de vice-eersteminister dat de 
Verenigde Staten zich hierdoor zullen laten overtuigen? 

politique fiscale autonome? Une politique encore indé-
pendante des ressources propres que la Commission 
européenne pourra percevoir et utiliser à l’avenir.

L’intervenant pose cette question parce que le quotidien 
The Guardian a rapporté récemment qu’en dépit d’une 
diminution des inégalités au sein de l’Union européenne, 
les inégalités augmentent au sein de la zone euro. Les 
mécanismes sous-tendant ce phénomène sont inhérents 
aux dynamiques à l’œuvre entre des pays qui partagent 
une monnaie commune mais dont la situation écono-
mique n’est pas comparable. Il semblerait donc logique 
que, parallèlement aux mécanismes mis en place par la 
Commission européenne, comme les plans de relance 
et les ressources propres, la zone euro doive pouvoir 
mener une politique propre en matière de redistribution 
fiscale. Quel est le point de vue du vice-premier ministre 
à ce sujet et est-ce aujourd’hui l’angle d’approche utilisé 
pour examiner ce sujet?

Enfin, l’intervenant se demande si le vice-premier 
ministre pourrait évoquer plus en détail les débats qui 
auront lieu lors des négociations sur la fiscalité des 
entreprises qui se tiendront en juillet durant le G20. 
L’Allemagne, la France, l’Italie et l’Union européenne 
seront-elles en mesure d’adopter une position forte et 
commune en juillet? Ou bien les positions de ces États 
membres divergent-elles?

Dans quels domaines le vice-premier ministre tente-t-il 
d’influencer les négociations concernant le deuxième 
pilier dans l’intérêt de la Belgique? Le vice-premier 
ministre a-t-il trouvé des partisans au sein de l’Union 
européenne pour concrétiser les souhaits de la Belgique?

Paolo Gentiloni, le commissaire européen à l’Économie, 
a annoncé que la Commission européenne envisageait 
toujours de lever des moyens propres grâce à une taxe 
numérique. Dans le même temps, l’intervenant a entendu 
que les États-Unis souhaitaient conditionner la conclu-
sion d’un accord sur les premier et deuxième piliers à 
la non-instauration d’une taxe numérique. M. Gentiloni 
affirme que la taxe numérique sera compatible avec 
le premier pilier des négociations de l’OCDE, dès lors 
qu’elle ne sera pas discriminatoire et qu’elle prévoira 
une base d’imposition large et un faible taux d’imposi-
tion. Il a également déclaré que la taxe numérique était 
nécessaire pour la relance post-COVID-19.

Le vice-premier ministre soutient-il l’objectif d’instaurer 
une taxe numérique parallèlement aux négociations de 
l’OCDE? Le vice-premier ministre pense-t-il que le choix 
d’une base d’imposition large garantira que seuls les 
géants technologiques américains seront frappés par 
cette taxe et estime-t-il que les États-Unis se laisseront 
convaincre par cet argument? La Commission européenne 
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Heeft de Europese Commissie reeds duidelijk gemaakt 
hoe de opbrengsten van de digitaks zullen worden in-
gezet in het herstel?

De heer Kurt Ravyts (VB) vraagt aan de vice-eerste-
minister of hij nog kort dieper kan ingaan op de rapporten 
van de Europese Commissie betreffende de toepassing 
van de algemene ontsnappingsclausule. De spreker gaat 
ervan uit dat de criteria van het Stabiliteits- en Groeipact 
pas vanaf 2023 opnieuw zullen gelden. De concrete 
hervormingen, waaronder de fiscale hervorming, die 
deze regering heeft aangekondigd alsook de steun van-
uit het Europese Herstelfonds zullen de komende jaren 
het nodige soelaas op budgettair vlak moeten bieden 
zodoende dat België de criteria van het Stabiliteits- en 
Groeipact kan respecteren.

Daarnaast wil de spreker graag het standpunt van de 
Belgische regering kennen in het kader van de verdere 
ontwikkeling van het EDIS en de consolidatie van de 
Europese Bankenunie. Nederland pleit bijvoorbeeld 
voor een risicoweging van staatsobligaties die een 
bank in haar bezit heeft en wil dat de betrokken banken 
aantoonbaar gezond zijn alvorens zij deel kunnen uit 
maken van het EDIS.

Tot slot stelt de spreker vast dat de vice-eersteminister 
wel toelichting heeft gegeven bij het Belgisch standpunt 
in het kader van de bespreking, in de schoot van de 
Ecofin-raad, van de oriëntatienota betreffende de her-
vorming van de btw-regeling.

De heer Wouter Vermeersch (VB) merkt op dat er 
in de schoot van de G7 een akkoord is bereikt over de 
wereldwijde minimumbelasting. De vice-eersteminister 
betitelde dit akkoord als een historische beslissing. Wat 
is de impact van dit akkoord op de ontwikkeling van een 
digitaks op Europees niveau? Wat is het standpunt van 
de vice-eersteminister hieromtrent?

Daarnaast wil de spreker graag meer duidelijkheid 
krijgen van de vice-eersteminister betreffende het onder-
houd dat hij heeft gehad met zijn Hongaarse collega. De 
federale regering oppert namelijk de mogelijkheid om het 
rechtsstaatmechanisme toe te passen naar aanleiding van 
de holebi-wetgeving die in het Hongaarse Parlement werd 
aangenomen. De eerste minister, met name Alexander 
De Croo, vindt dat de Europese Commissie als hoeder 
van de Europese rechten en vrijheden moet optreden 
via de activering van dit rechtsstaatmechanisme.

De Europese Commissie heeft echter al laten verstaan 
dat deze optie weinig kans op slagen heeft. De Europese 
Commissie acht dat het rechtsstaatmechanisme enkel 

a-t-elle déjà précisé comment les recettes de la taxe 
numérique seront utilisées dans le cadre de la relance?

M. Kurt Ravyts (VB) demande au vice-premier ministre 
s’il pourrait apporter de brèves précisions sur les rapports 
de la Commission européenne concernant l’application 
de la clause dérogatoire générale. L’intervenant part 
du principe que les critères du Pacte de stabilité et de 
croissance ne seront de nouveau applicables qu’à partir 
de 2023. Les réformes concrètes, dont la réforme fiscale, 
annoncées par ce gouvernement, ainsi que le soutien 
apporté par le Fonds de relance pour l’Europe devraient 
permettre à notre pays de souffler quelque peu sur le 
plan budgétaire durant les prochaines années pour faire 
en sorte que la Belgique respecte les critères du Pacte 
de stabilité et de croissance.

En outre, l’intervenant souhaiterait connaître la position 
du gouvernement belge dans le cadre de la poursuite 
de l’élaboration du système européen d’assurance 
des dépôts et de la consolidation de l’Union bancaire 
européenne. Les Pays-Bas plaident par exemple pour 
une pondération du risque des obligations d’État déte-
nues par une banque et souhaitent que les banques 
concernées prouvent qu’elles sont saines pour pouvoir 
intégrer le système européen d’assurance des dépôts.

Enfin, l’intervenant constate que le vice-premier 
ministre a bien expliqué la position de la Belgique dans 
le cadre de la discussion, au sein du Conseil Ecofin, de 
la note d’orientation sur la réforme du régime de la TVA.

M. Wouter Vermeersch (VB) souligne qu’un accord 
a été trouvé au sein du G7 pour instaurer un impôt 
minimum mondial. Le vice-premier ministre a qualifié 
cet accord de décision historique. Quelles seront les 
répercussions de cet accord sur le développement 
d’une taxe numérique au niveau européen? Quelle est 
la position du vice-premier ministre à ce sujet?

En outre, l’intervenant demande au vice-premier 
ministre de fournir plus de précisions quant à l’entretien 
qu’il a eu avec son collègue hongrois. Le gouvernement 
fédéral suggère en effet la possibilité d’appliquer le 
mécanisme de protection de l’État de droit à la suite 
de l’adoption de la loi LGBT par le Parlement hongrois. 
Le premier ministre Alexander De Croo estime qu’en sa 
qualité de gardienne des droits et libertés européens, 
la Commission européenne devrait agir en activant ce 
mécanisme de protection de l’État de droit.

Toutefois, la Commission européenne a déjà indi-
qué que cette option a peu de chances de succès. 
La Commission européenne considère en effet que le 
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kan worden toegepast in gevallen waarbij de Europese 
begroting of de financiële belangen van de Europese 
Unie direct schade oplopen en niet in het geval waarbij 
een wet door een EU-lidstaat op democratische wijze 
wordt aangenomen. Kan de vice-eersteminister meer 
duidelijkheid scheppen rondom de eventuele inzet van 
het rechtsstaatmechanisme? Wie heeft hier gelijk?

De heer Benoît Piedboeuf (MR) heeft geen specifieke 
opmerkingen en/of vragen aangezien hij voldoende ver-
trouwen heeft in de wijze waarop de vice-eersteminister 
in het kader van de internationale bijeenkomsten het 
standpunt van de Belgische regering vertolkt.

De heer Christian Leysen (Open Vld) wijst erop dat er 
een zeer moeilijk traject in aantocht is om de financiën 
opnieuw gezond te maken. Hij pleit er dan ook voor om 
behoedzaam om te gaan met de mogelijke en eventuele 
belastinginkomsten die afkomstig zijn van de minimale 
bedrijventaks. De voorwaarden en criteria lijken op het 
eerste zicht de grote beloftes niet in te lossen en de 
mondiale digitaks lijkt het slachtoffer te worden van 
het compromis over een mondiale minimale bedrijven-
taks. Wat is het standpunt van de vice-eersteminister 
hieromtrent en hoe schatten hij en zijn Europese col-
lega’s de slaagkansen van de invoering van een digitaks 
in? Hoe zal de vice-eersteminister erin slagen om de 
goede Belgische uitgangspositie inzake Onderzoek en 
Ontwikkeling te behouden in het kader van de invoering 
van een mondiale minimale bedrijventaks?

Daarnaast wijst de spreker erop dat de delivery gap, 
dit is de kloof tussen de verwachtingen die de burger 
koestert ten aanzien van de overheid en de output of 
geleverde diensten van de overheid, in de Europese 
landen toeneemt. De burger wantrouwt steeds meer en 
meer de politici en beleidsmakers maar heeft paradoxaal 
genoeg ook steeds meer en meer verwachtingen. Hij 
pleit ervoor om deze hoge verwachtingen niet onnodig 
te laten toenemen door onrealistische beleidsvoorstel-
len te lanceren.

Tot slot uit de spreker zijn bezorgdheid over het behoud 
van de toppositie die België thans bekleedt inzake in-
novatie in het kader van de aangekondigde hervorming 
van de internationale fiscaliteit. Welke stappen kunnen 
hier gezet worden om die positie te vrijwaren?

De heer Marco Van Hees (PVDA-PTB) stelt vast dat 
de vice-eersteminister laaiend enthousiast is over het 
bereikte voorstel tijdens de G7-top tot de invoering van 
een internationale minimumbelasting voor bedrijven 
terwijl de voorzitter van de Eurogroep, met name de heer 

mécanisme de protection de l’État de droit ne peut être 
appliqué que dans les cas où un État membre porte 
directement préjudice au budget européen ou aux intérêts 
financiers de l’Union européenne, et pas dans le cas 
où une loi est adoptée démocratiquement par un État 
membre de l’Union. Le vice-premier ministre pourrait-il 
apporter plus de précisions quant à l’utilisation éventuelle 
du mécanisme de protection de l’État de droit? Qui a 
raison en l’occurrence?

M. Benoît Piedboeuf (MR) n’a aucune observation 
et/ou question spécifique à formuler, puisqu’il accorde 
suffisamment de confiance à la manière dont le vice-
premier ministre traduit la position du gouvernement 
belge dans le cadre des réunions internationales.

M. Christian Leysen (Open Vld) souligne que le chemin 
à parcourir pour assainir à nouveau les finances s’annonce 
très difficile. Il préconise dès lors de se montrer prudent 
à l’égard des possibles et éventuelles recettes fiscales 
issues de l’impôt minimal sur les sociétés. Il semblerait à 
première vue que les conditions et les critères n’honorent 
pas les grandes promesses et que la taxe numérique 
mondiale risque d’être victime du compromis relatif à 
un impôt mondial minimal sur les sociétés. Quelle est la 
position du vice-premier ministre à ce sujet et comment 
évalue-t-il la possibilité que ses collègues européens 
et lui-même créent effectivement une taxe numérique? 
Comment le vice-premier ministre parviendra-t-il à 
maintenir la bonne position de la Belgique en matière 
de Recherche et de Développement dans le cadre de 
la création d’un impôt mondial minimal sur les sociétés.

Ensuite, l’intervenant souligne que le “déficit de réali-
sation” (delivery gap), à savoir l’écart entre les attentes 
du citoyen vis-à-vis des pouvoirs publics et les services 
réellement fournis par ceux-ci, se creuse dans les pays 
européens. Le citoyen éprouve une méfiance de plus en 
plus grande envers les politiques et les décideurs, alors 
qu’il nourrit, assez paradoxalement, toujours davantage 
d’attentes. L’intervenant préconise de ne pas laisser 
grandir inutilement ces attentes importantes en lançant 
des propositions politiques irréalistes.

Pour terminer, l’intervenant exprime son inquiétude 
concernant le maintien de la première place que la 
Belgique occupe actuellement en matière d’innovation 
dans le cadre de la réforme annoncée de la fiscalité 
internationale. Quelles actions peuvent-elles être entre-
prises pour conserver cette place?

M. Marco Van Hees (PVDA-PTB) constate que le vice-
premier déborde d’enthousiasme quant à la proposition 
conclue lors du sommet du G7 visant à créer un impôt 
international minimal sur les sociétés, alors que le pré-
sident de l’Eurogroupe, à savoir M. Paschal Donohoe, le 
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Paschal Donohoe, de Ierse minister van Financiën, niet 
bijster enthousiast is en zelfs vijandig staat tegenover 
het voorstel van een minimumbelasting ten belope van 
15 %. Hij wijst erop dat de voorganger van de vice-
eersteminister, met name Alexander de Croo, indertijd 
als minister van Financiën de kandidatuur van heer 
Donohoe heeft gesteund. Kan de vice-eersteminister 
meer duiding verschaffen over de debatten die binnen de 
Eurogroep worden gevoerd? Is de Belgische steun voor 
de kandidatuur van de heer Donohoe als voorzitter van 
de Eurogroep achteraf gezien geen foute beslissing in 
het licht van zijn standpunt ten aanzien van de invoering 
van een minimumbelasting?

Met betrekking tot de aanslagvoet van 15 %, merkt 
de spreker op dat de EU Tax Observatory, het instituut 
geleid door Gabriel Zucman, berekend heeft dat België 
aan het hoofd zou komen de staan van de landen die 
baat hebben bij een aanslagvoet ten belope van 15 %. 
In concreto betekent dit dat België 10 miljard euro per 
jaar aan extra belastinginkomsten zou innen. België is 
daarmee in absolute termen de voornaamste begunstigde 
van een dergelijke internationale minimumbelasting voor 
ondernemingen.

Volgens de spreker stelt deze vaststelling het huidige 
belastingsysteem van België in vraag waarbij België 
maar al te vaak optreedt als fiscaal paradijs of als een 
complement van de andere fiscale paradijzen. Hij verwijst 
hierbij onder meer naar het systeem van de Definitief 
Belaste Inkomsten (DBI) die de bedrijven die gelegen 
zijn in België toelaat om hun winsten vrij te stellen van 
belastingen nadat ze reeds in de fiscale paradijzen aan 
enige belastingheffing ontsnapten. Moeten bijgevolg 
in het licht van de recente gebeurtenissen inzake de 
creatie van een internationale minimumbelasting een 
aantal fiscale spelregels niet grondig tegen het licht 
worden gehouden? Of zullen deze spelregels door de 
eventuele invoering van een minimumbelasting zonder 
voorwerp worden?

Daarnaast merkt de spreker echter op dat de inschat-
tingen van de mogelijke opbrengst van een dergelijke 
minimumbelasting door de FOD Financiën maar liefst 
honderdmaal lager worden ingeschat, met name op een 
bedrag van 150 miljoen euro. Dit grote verschil tussen 
beide cijfers werd eveneens opgemerkt door het Verbond 
van Belgische Ondernemingen (VBO), dat zich, net 
zoals de spreker overigens, ernstige vragen stelt bij de 
inschatting die door de FOD Financiën werd opgemaakt. 
Kan de vice-eersteminister meer duiding verschaffen 
omtrent deze studie van de FOD Financiën waarbij de 
opbrengst van een dergelijke minimumbelasting veel 
lager wordt ingeschat?

ministre irlandais des Finances, n’est pas franchement 
enthousiaste et est même hostile à la proposition d’un 
impôt minimal de 15 %. Il souligne que le prédécesseur 
du vice-premier ministre, à savoir Alexandre de Croo, 
qui était à l’époque ministre des Finances, avait sou-
tenu la candidature de M. Donohoe. Le vice-premier 
ministre peut-il fournir des éclaircissements sur les 
débats menés au sein de l’Eurogroupe? N’était-ce pas, 
rétrospectivement, une erreur de la part de la Belgique de 
soutenir la candidature de M. Donohoe à la présidence 
de l’Eurogroupe, à la lumière de sa position à l’égard 
de la création d’un impôt minimal?

Concernant le taux d’imposition de 15 %, l’intervenant 
souligne que l’Observatoire européen de la fiscalité, l’ins-
titut dirigé par Gabriel Zucman, a calculé que la Belgique 
arriverait en tête des pays qui tireraient profit d’un taux 
d’imposition de 15 %. Cela signifie concrètement que 
la Belgique percevrait dix milliards d’euros de recettes 
fiscales supplémentaires par an. En termes absolus, la 
Belgique serait dès lors le principal bénéficiaire d’un tel 
impôt international minimal sur les sociétés.

Selon l’orateur, cette constatation remet en question 
le système fiscal belge actuel, qui est souvent considéré 
comme un paradis fiscal ou comme complémentaire aux 
autres paradis fiscaux. À cet égard, il renvoie notamment 
au système des revenus définitivement taxés (RDT), qui 
permet aux entreprises établies en Belgique d’exonérer 
leurs bénéfices qui ont été plus ou moins totalement 
détaxés dans des paradis fiscaux. À la lumière des 
récents événements relatifs à la création d’un impôt 
international minimum, ne conviendrait-il pas par consé-
quent de remettre en cause certaines règles de notre 
fiscalité? Ou ces règles deviendront-elles sans objet par 
la création éventuelle d’un impôt minimum?

Ensuite, l’intervenant souligne toutefois que le SPF 
Finances évalue les possibles recettes d’un impôt mini-
mum de ce type à un montant cent fois moins élevé, à 
savoir à 150 millions d’euros. Cet écart important entre 
les deux montants a également été remarqué par la 
Fédération des Entreprises de Belgique (FEB) qui, à 
l’instar de l’intervenant, se pose de sérieuses questions 
sur l’évaluation du SPF Finances. Le vice-premier ministre 
peut-il fournir des explications au sujet de cette étude 
du SPF Finances, dont l’évaluation des recettes de cet 
impôt minimum est nettement inférieure?
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De spreker merkt op dat niet iedereen bijzonder en-
thousiast staat tegenover dit voorstel tot een minimum-
belasting. Heel wat ngo’s alsook Thomas Piketty stellen 
zich vragen bij de relatief lage aanslagvoet van 15 %. 
Dit lage tarief roept indirect de bedrijven op om blijvend 
gebruik te maken van de belastingparadijzen aangezien 
de gemiddelde bedrijfsbelasting in de lidstaten van de 
Europese Unie rondom de 25 % ligt. Dat is nog steeds 
10 % meer dan de aanslagvoet van de minimumbelasting. 
Via de belastingparadijzen zouden de ondernemingen 
alsnog een deel van de bedrijfsbelasting kunnen ontlo-
pen. Wat is het standpunt van de vice-eersteminister ten 
aanzien van deze kritiek ten opzichte van het voorstel 
tot invoering van een internationale minimumbelasting?

Met betrekking tot de invoering van een digitaks, wil 
de spreker graag van de vice-eersteminister vernemen 
of de Europese Unie zich zal neerleggen bij het dictaat 
van de Verenigde Staten dat de invoering van een digi-
taks duidelijk verwerpt. Wat is de stand van zaken van 
de besprekingen binnen de Eurogroep betreffende dit 
onderwerp? Hoe zijn de meningen hierover binnen de 
Europese Unie verdeeld? Wat zal de Belgische regering 
doen aangezien er in het regeerakkoord werd opgenomen 
dat er een eigen nationaal initiatief tot invoering van een 
digitaks zou genomen worden indien er op internationaal 
of Europees niveau geen initiatieven betreffende de 
invoering van een digitaks zouden genomen worden? 
Zal de Belgische regering dan haar eigen versie van 
een digitaks op nationaal niveau invoeren?

Vervolgens haakt de spreker in op de goedkeuring door 
de Europese Commissie van het Belgische relanceplan in 
het kader van het Europees Herstelfonds. Op het eerste 
zicht is dit goed nieuws aangezien het belangrijk is om 
het aandeel van de publieke investeringen te verhogen. 
Hij stelt echter vast dat de huidige inspanningen veel te 
weinig zijn in verhouding tot de doelstellingen betreffende 
publieke investeringen die de regering voor zichzelf 
heeft geformuleerd. Bovendien geven de Belgische 
relanceplannen vooral de voorkeur aan de spelers uit 
de private sector waardoor de publieke middelen naar 
private bedrijven vloeien teneinde het beleid van de 
publieke overheid uit te voeren. Tot slot stipt de spreker 
aan dat het Europees Herstelfonds gepaard gaat met 
hervormingen die opgelegd worden door de Europese 
Unie. Deze hervormingen zijn, zoals maar al te vaak het 
geval is, neoliberaal van nature.

De omvang van de publieke investeringen in het kader 
van het relanceplan zijn ontoereikend ten aanzien van de 
doelstellingen die de regering zelf heeft geformuleerd. 
Tegen 2030 wil deze regering dat het totale bedrag 
van de publieke investeringen 4 % bedraagt met een 
tussentijds doel van 3,5 % tegen het einde van deze 

L’intervenant note que cette proposition d’impôt mini-
mum ne soulève pas un très grand enthousiasme chez 
tout le monde. De nombreuses ONG tout comme Thomas 
Piketty s’interrogent sur ce taux d’imposition relativement 
faible fixé à 15 %, qui incite indirectement les sociétés 
à continuer de recourir aux paradis fiscaux. En effet, le 
taux d’imposition moyen dans les États membres de 
l’Union européenne se situe aux alentours de 25 %, 
ce qui représente encore dix points de pourcentage de 
plus que le taux de l’impôt minimum. En passant par 
les paradis fiscaux, les entreprises pourraient encore 
échapper à une partie de l’impôt des sociétés. Quelle 
est la position du vice-premier ministre à l’égard des 
critiques relatives à la proposition de création d’un impôt 
international minimum?

En ce qui concerne l’instauration d’une taxe numé-
rique, l’intervenant demande au vice-premier ministre si 
l’Union européenne se pliera au diktat des États-Unis, 
qui rejettent clairement l’instauration d’une telle taxe. 
Quel est l’état d’avancement des discussions au sein 
de l’Eurogroupe sur cette question? Comment les avis 
sont-ils partagés à ce sujet au sein de l’Union euro-
péenne? Que fera le gouvernement belge, étant donné 
que l’accord de gouvernement prévoit qu’une initiative 
nationale visant à instaurer une taxe numérique sera 
prise en l’absence d’initiative au niveau international 
ou européen? Le gouvernement belge instaurera-t-il 
dans ce cas sa propre version d’une taxe numérique 
au niveau national?

L’intervenant évoque ensuite l’approbation par la 
Commission européenne du plan de relance belge dans 
le cadre du Fonds de relance européen. À première vue, 
c’est une bonne nouvelle, car il est important d’augmenter 
la part des investissements publics. Il constate toutefois 
que les efforts actuels sont bien insuffisants par rapport 
aux objectifs d’investissement public que le gouverne-
ment s’est fixés. En outre, les plans de relance belges 
favorisent principalement les acteurs du secteur privé, 
ce qui signifie que des fonds publics sont versés à des 
entreprises privées afin de mettre en œuvre la politique 
des pouvoirs publics. Enfin, l’intervenant souligne que le 
Fonds de relance européen s’accompagne de réformes 
imposées par l’Union européenne. Ces réformes sont, 
comme c’est trop souvent le cas, de nature néolibérale.

Le montant des investissements publics dans le 
cadre du plan de relance est insuffisant au regard des 
objectifs fixés par le gouvernement lui-même. D’ici 2030, 
ce gouvernement souhaite que le montant total des 
investissements publics soit de 4 %, avec un objectif 
intermédiaire de 3,5 % d’ici la fin de cette législature en 
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legislatuur in 2024. In concreto zou de regering tegen 
2024 1,7 miljard euro extra moeten uittrekken teneinde 
haar eigen doelstellingen te bereiken. Hoe staat de 
vice-eersteminister tegenover het feit dat de regering 
haar eigen doelstelling niet haalt?

Tot slot haakt de spreker in op de budgettaire situatie. 
Hij stelt vast dat de Europese Commissie voor de begro-
tingsjaren 2021 en 2022 haar strenge begrotingsregels 
versoepeld in functie van de evolutie van de economische 
situatie ten gevolge van de coronapandemie. Daarnaast 
stelt de spreker echter vast dat de staatssecretaris voor 
Begroting, mevrouw Eva De Bleeker, in de pers heeft 
verklaard dat zij vasthoudt aan het idee om in 2022 een 
vaste begrotingsinspanning te doen ten belope van 
0,2 % van het bbp en een variabele begrotingsinspan-
ning ten belope van 0,04 % van het bbp. Hierdoor zal in 
2022 de begrotingsinspanning verdrievoudigd worden. 
De staatssecretaris voor begroting is dus strenger dan 
de Europese Commissie. Deelt de vice-eersteminister 
dezelfde visie op het begrotingsbeleid dan zijn collega 
mevrouw De Bleeker?

De heer Gilles Vanden Burre (Ecolo-Groen) bena-
drukt dat hij in het kader van de recente internationale 
ontwikkelingen inzake internationale fiscaliteit de rege-
ring wil steunen opdat deze regering op basis van het 
regeerakkoord de meest ambitieuze positie aanneemt in 
de debatten naar aanleiding van het streven naar meer 
juiste en correcte fiscaliteit. Hij is trouwens verbaasd 
over de kritiek van de PVDA-PTB-fractie ten opzichte 
van de nieuwe initiatieven die op tafel liggen en hij had 
toch wat meer ambitie van deze fractie verwacht.

De fractie van de spreker pleit zelf voor een zo hoog 
mogelijk aanslagvoet, liefst 20 % in plaats van 15 %, en 
een zo groot mogelijke belastbare basis teneinde paal en 
perk te stellen aan het feit dat bepaalde ondernemingen 
nauwelijks tot geen belastingen betalen in België en/of 
Europa. Dit is belangrijk ten opzichte van de meerder-
heid van burgers, zelfstandigen en ondernemingen die 
wel correct hun belastingen betalen.

Met betrekking tot de mogelijke opbrengst, erkent de 
spreker dat er nog heel wat onduidelijkheid heerst en dat 
de schattingen bijzonder sterk uiteenlopen. Bovendien 
kan men op dit moment moeilijk inschatten op welke 
manier de ondernemingen zullen reageren op de fiscale 
maatregelen die zullen getroffen worden. Hij meent ech-
ter wel dat de installatie van een nieuwe internationale 
fiscale architectuur ervoor zal zorgen dat er een einde 
zal komen aan de race to the bottom wat de belasting-
tarieven betreft. Hierdoor zullen er in de toekomst min-
der delocaties plaatsvinden van economische activiteit 
omwille van fiscale redenen.

2024. Concrètement, le gouvernement devrait affecter 
1,7 milliard d’euros supplémentaires d’ici 2024 pour 
atteindre ses propres objectifs. Que pense le vice-pre-
mier ministre du fait que le gouvernement n’atteint pas 
son propre objectif?

Enfin, l’intervenant aborde la situation budgétaire. Il 
note que la Commission européenne assouplit ses règles 
budgétaires strictes pour les exercices 2021 et 2022, en 
fonction de l’évolution de la situation économique à la suite 
de la pandémie de coronavirus. Toutefois, l’intervenant 
constate également que la secrétaire d’État au budget, 
Mme Eva De Bleeker, a déclaré dans la presse qu’elle 
s’en tenait à l’idée d’un effort budgétaire fixe de 0,2 % 
du PIB et d’un effort budgétaire variable de 0,04 % du 
PIB en 2022. L’effort budgétaire sera ainsi triplé en 2022. 
La secrétaire d’État au budget est donc plus stricte que 
la Commission européenne. Le vice-premier ministre 
partage-t-il la même vision de la politique budgétaire 
que sa collègue, Mme De Bleeker?

M. Gilles Vanden Burre (Ecolo-Groen) souligne que, 
dans le contexte des récents développements interna-
tionaux en matière de fiscalité internationale, il souhaite 
soutenir le gouvernement afin que, sur la base de l’accord 
de gouvernement, il adopte la position la plus ambitieuse 
dans les débats relatifs à la recherche d’une fiscalité 
plus juste et plus correcte. Il est d’ailleurs surpris par les 
critiques du groupe PVDA-PTB à l’égard des nouvelles 
initiatives qui sont sur la table, et il aurait tout de même 
attendu un peu plus d’ambition de la part de ce groupe.

Le groupe de l’intervenant lui-même préconise un taux 
d’imposition aussi élevé que possible, de préférence 
20 % au lieu de 15 %, et une base imposable aussi 
large que possible afin de mettre un terme au fait que 
certaines entreprises ne paient pas ou peu d’impôts en 
Belgique et/ou en Europe. C’est important par rapport 
à la majorité des citoyens, des indépendants et des 
entreprises qui, eux, paient correctement leurs impôts.

En ce qui concerne les recettes possibles, l’interve-
nant reconnaît qu’il y a encore beaucoup d’incertitudes 
et que les estimations varient beaucoup. En outre, il 
est difficile d’estimer à l’heure actuelle comment les 
entreprises réagiront aux mesures fiscales qui seront 
prises. Il estime toutefois que la mise en place d’une 
nouvelle architecture fiscale internationale mettra fin au 
nivellement par le bas en matière de taux d’imposition. 
Par conséquent, il y aura moins de délocalisations d’acti-
vités économiques pour des raisons fiscales à l’avenir.
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Tot slot herhaalt de spreker het standpunt van zijn 
fractie die ervoor ijvert om met een zo ambitieus mogelijk 
standpunt deel te nemen aan de debatten over de aan-
passing van het internationaal fiscaal kader. Twijfels over 
de mogelijke opbrengst en vragen bij de modaliteiten van 
een dergelijk fiscaal systeem mogen de ambities en de 
wil niet fnuiken om een meer correcte en rechtvaardige 
fiscaliteit te ontwikkelen op mondiaal gebied.

III. — ANTWOORDEN  
VAN DE VICE-EERSTEMINISTER

De heer Vincent Van Peteghem, vice-eersteminister 
en minister van Financiën, belast met de Coördinatie 
van de Fraudebestrijding, stipt aan dat de Europese 
Commissie haar goedkeuring heeft gegeven voor het 
Belgische relanceplan. De komende weken zal de formele 
bevestiging van deze goedkeuring volgen. De EU-lidstaten 
zijn in dialoog gegaan met de Europese Commissie 
bij de opmaak van hun respectieve relanceplannen. 
België heeft bijvoorbeeld 15 technische sessies gehad 
met vertegenwoordigers van de Europese Commissie 
alvorens het relanceplan officieel werd ingediend.

In het kader van het Europees Herstelfonds is er een 
enorm groot controlesysteem opgezet bestaande uit 
milestones waarbij er gedeeltelijke betalingen zullen 
plaatsvinden met het oog op de adequate besteding 
van de vele toegekende middelen. De uitbetaling van 
de gelden zal dus afhangen van de realisatie van de 
aangekondigde hervormingen. De milestones zullen 
zesmaandelijks opgevolgd worden binnen de Ecofin-
raad waarna na positieve evaluatie de uitbetaling zal 
plaatsvinden. De Ecofin-raad speelt dus een bijzonder 
belangrijke rol bij het toezicht op de correcte besteding 
van de middelen. Hierbij merkt de vice-eersteminister 
op dat na de Ecofin-raad van de maand juli een eerste 
schijf van 13 % zal uitbetaald worden.

Inzake de hervorming van het btw-systeem, erkent de 
vice-eersteminister dat de toenemende complexiteit van 
de btw-wetgeving de kmo’s parten kan spelen. Daarom 
is het bijzonder belangrijk dat de transparantie van het 
toekomstige btw-systeem zo groot mogelijk moet zijn. 
Vanuit dit perspectief heeft men er vanuit het Portugees 
voorzitterschap voor gekozen om een “positieve” lijst 
op te stellen waarbij men aangeeft welke handelingen 
wel van een btw-verlaging kunnen genieten. Het idee 
van een kmo-check is de vice-eersteminister genegen 
maar dit element zal sowieso meegenomen worden in 
de discussies die omtrent de btw-regelgeving nog zullen 
gehouden worden.

Enfin, l’intervenant réitère la position de son groupe, 
qui est de participer aux débats sur l’adaptation du cadre 
fiscal international en adoptant la position la plus ambi-
tieuse possible. Les doutes sur les recettes possibles et 
les questions sur les modalités d’un tel système fiscal 
ne doivent pas contrecarrer les ambitions et la volonté 
de développer un système fiscal plus correct et plus 
équitable au niveau mondial.

III. — RÉPONSES  
DU VICE-PREMIER MINISTRE

M. Vincent Van Peteghem, vice-premier ministre et 
ministre des Finances, chargé de la Coordination de la 
lutte contre la fraude, souligne que le plan de relance 
belge a été approuvé par la Commission européenne. 
La confirmation formelle de cette approbation aura lieu 
au cours des prochaines semaines. Les États membres 
de l’UE ont engagé un dialogue avec la Commission 
européenne dans le cadre de l’élaboration de leurs 
plans de relance respectifs. Ainsi, en ce qui concerne 
la Belgique, 15 séances techniques ont eu lieu avec des 
représentants de la Commission européenne avant que 
le plan de relance soit officiellement déposé.

Un système de contrôle très étendu a été mis en place 
dans le cadre du Fonds de relance européen. Ce sys-
tème fonctionne sur la base de valeurs intermédiaires. 
Il prévoit des versements partiels, l’objectif étant de 
garantir l’affectation adéquate des moyens considé-
rables alloués. Le versement des fonds dépendra donc 
de la réalisation des réformes annoncées. Les valeurs 
intermédiaires seront contrôlées tous les six mois au 
sein du Conseil Ecofin. Le paiement sera effectué après 
une évaluation positive. Le Conseil Ecofin joue donc un 
rôle particulièrement important dans le contrôle de la 
bonne affectation des fonds. Le vice-premier ministre 
précise à cet égard qu’une première tranche de 13 % 
sera versée après le Conseil Ecofin de juillet.

En ce qui concerne la réforme du système de TVA, 
le vice-premier ministre reconnaît que la complexité 
croissante de la législation relative à la TVA peut poser 
problème aux PME. Il est donc particulièrement important 
que le futur système de TVA soit aussi transparent que 
possible. Dans cette perspective, la présidence portu-
gaise a choisi d’établir une liste “positive” reprenant les 
transactions susceptibles de bénéficier d’une réduction 
de la TVA. Le vice-premier ministre est favorable à l’idée 
d’un test PME, mais cet élément sera de toute façon 
abordé dans le cadre des futures discussions concernant 
la réglementation relative à la TVA.
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In het kader van het schuldenprobleem, merkt de 
vice-eersteminister op dat Griekenland op een bepaald 
ogenblik geen vers geld meer kon ophalen op de finan-
ciële markten. Vandaag stelt de spreker vast dat dit 
scenario zich niet voltrekt voor een land als Italië. Hij 
meent dat er binnen de financiële markten voldoende 
vertrouwen is in de huidige eerste minister, met name 
Mario Draghi. Kortom, een Grieks scenario is thans niet 
van toepassing op Italië.

Inzake de globale minimumbelasting, merkt de vice-
eersteminister op dat er nog heel wat onduidelijkheid 
heerst over de concrete parameters en mogelijke uit-
zonderingen zoals bijvoorbeeld het behoud van een 
vriendelijk investeringsklimaat ten aanzien van Onderzoek 
en Ontwikkeling in België. Deze overwegingen worden 
meegenomen in het kader van de besprekingen op 
Europees niveau teneinde deze goede uitgangspositie 
te beschermen.

Daarnaast haakt de vice-eersteminister in op de 
doorlichting door het IMF van de eurozone, en dus 
ook België, in het kader van artikel 4. De voornaamste 
opmerkingen vanuit het IMF geven aan dat de econo-
mische situatie in België meer evenwichtig is geworden, 
ondanks de vele risico’s die nog steeds aanwezig zijn. 
Daarnaast moet de Belgische overheid een supportive 
stance doen in het kader van het begrotingsbeleid waarbij 
het herstelplan een belangrijke rol zal spelen. Het IMF 
verwelkomt tevens de verlenging van de general escape 
clause tot eind 2022. Het IMF bestempelde tevens alle 
coronamaatregelen ten voordele van de bedrijven, 
werknemers en gezinnen als zeer positief.

In het kader van de insolventieprocedures, merkt de 
vice-eersteminister op dat hij het standpunt verdedigt 
om de uitwerking van deze procedures op het nationale 
niveau te behouden. Voor verdere vragen verwijst de 
vice-eersteminister naar zijn collega, met name de 
heer Vincent Van Quickenborne, vice-eersteminister 
en minister van Justitie en Noordzee.

Inzake de central fiscal capacity stipt de vice-eerste-
minister aan dat het IMF hiervoor pleit vanuit haar positie 
als een internationale organisatie maar op politieke 
vlak is deze kwestie veel minder eenvoudig. Hij pleit 
ervoor om de bestaande systemen zoals de Recovery 
and Resilience Facility (RRF) en het Next Generation 
EU Fund te evalueren. Deze evaluatie zal dan op haar 
beurt bepalen welke initiatieven eventueel navolging 
zullen krijgen en onder welke vorm of wijze.

En ce qui concerne la problématique de la dette, le 
vice-premier ministre souligne qu’à un moment donné, 
la Grèce était dans l’impossibilité d’obtenir de l’argent 
frais sur les marchés financiers. Il constate qu’il n’en va 
pas de même aujourd’hui pour un pays comme l’Italie. 
Le vice-premier ministre estime que la confiance en 
l’actuel premier ministre, Mario Draghi, est suffisante 
au sein des marchés financiers. En d’autres termes, le 
scénario grec ne s’applique pas actuellement à l’Italie.

En ce qui concerne l’impôt minimum global, le vice-
premier ministre constate qu’il reste beaucoup d’incer-
titudes quant aux paramètres concrets y afférents et 
quant aux exceptions éventuelles, comme par exemple 
le maintien d’un climat d’investissement favorable à la 
recherche et au développement en Belgique. Il est tenu 
compte de ces considérations dans les discussions 
menées au niveau européen, afin de protéger cette 
bonne position de départ.

Le vice-premier ministre évoque par ailleurs l’analyse 
de la zone euro – et donc également de la Belgique – 
réalisée par le FMI dans le cadre de l’article 4. Il ressort 
des principales observations du FMI que la situation 
économique est devenue plus équilibrée en Belgique, 
malgré les nombreux risques qui subsistent encore 
aujourd’hui. Les autorités belges doivent par ailleurs 
développer une politique budgétaire de soutien. Le plan 
de relance jouera un rôle important à cet égard. Le FMI 
salue également la prolongation de la clause déroga-
toire générale jusqu’à la fin 2022. Il estime aussi que 
l’ensemble des mesures prises en faveur des entreprises, 
des travailleurs et des ménages dans le cadre de la lutte 
contre le coronavirus sont très positives.

En ce qui concerne les procédures d’insolvabilité, 
le vice-premier ministre préconise de maintenir leur 
élaboration au niveau national. Il renvoie pour de plus 
amples informations à M. Vincent Van Quickenborne, 
vice-premier ministre et ministre de la Justice et de la 
Mer du Nord.

En ce qui concerne la capacité budgétaire centrale, 
le vice-premier ministre souligne que, fort de sa position 
d’organisation internationale, le FMI plaide pour la création 
d’une telle capacité, mais cette question est beaucoup 
plus compliquée sur le plan politique. Le vice-premier 
ministre préconise l’évaluation des systèmes existants 
comme la Facilité pour la reprise et la résilience (FRR) et 
le Fonds Next Generation EU. Cette évaluation permettra 
à son tour de déterminer quelles initiatives pourraient 
éventuellement être poursuivies, sous quelle forme et 
de quelle manière.
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Met betrekking tot de G20 die begin juli zal plaats-
vinden, heeft de vice-eersteminister opgemerkt dat de 
G7 lid is van de G20 en dat het voorstel van een mini-
mumbelasting zal bekrachtigd worden tijdens deze top. 
Binnen de Europese Unie ligt deze minimumbelasting 
erg gevoelig voor een aantal landen zoals Ierland en 
Hongarije. Toch is het de bedoeling om tegen midden 
2021 binnen de OESO tot een akkoord te komen.

De digital levy of invoering van een digitaks op 
Europees niveau staat los van de discussie die binnen 
de OESO wordt gevoerd over de invoering van een globale 
minimumbelasting. De digital levy past eigenlijk binnen 
het perspectief van de zoektocht van de Europese Unie 
naar nieuwe inkomstenbronnen inzake eigen middelen. 
Het is de bedoeling van Europees Commissaris Paolo 
Gentiloni om de digital levy pas na de G20 top van 9 
en 10 juli te bespreken teneinde de discussie over de 
invoering van een globale minimumbelasting niet te 
bemoeilijken. De Europese Commissie is dus voor-
stander van een loskoppeling van beide dossiers. De 
vice-eersteminister geeft aan dat de Verenigde Staten 
de invoering van een digitaks op nationaal of Europees 
gebied helemaal niet genegen zijn, maar ook dit element 
is opnieuw een onderdeel van de globale bespreking 
die nog moet plaatsvinden.

Met betrekking tot de general escape clause, heeft 
de Europese Commissie beslist dat deze clausule van 
kracht blijft tot eind 2022. Er heerst echter wel nog on-
duidelijkheid over de budgettaire spelregels die nadien 
zouden worden ingevoerd. De huidige regels van het 
Stabiliteits- en Groeipact moeten geëvalueerd worden. 
Hij meent echter dat beide dossiers van elkaar moeten 
losgekoppeld worden teneinde te vermijden dat het uitblij-
ven van een consensus over een set nieuwe budgettaire 
spelregels automatisch zou leiden tot een verlenging van 
de general escape clause. De vice-eersteminister is een 
voorstander van de herziening van de begrotingsregels 
maar hij is echter wel van mening dat zolang er geen ak-
koord is over de nieuwe begrotingsregels de bestaande 
begrotingsregels van toepassing blijven en dit vanaf het 
begrotingsjaar 2023.

Met betrekking tot de discussie over EDIS en de 
Bankenunie is de home/host-discussie voor België een 
heel belangrijk onderwerp. De grote financiële crisis 
van 2008 heeft aangetoond dat de grote internationale 
bancaire spelers hun moederbedrijven in het thuisland 
bevoordelen tegenover de dochterfilialen in het bui-
tenland. Om te vermijden dat er in een crisissituatie 
teveel liquiditeiten wegvloeien naar het land waar de 
thuisbank zich bevindt, is het belangrijk om hierover 
duidelijke afspraken te maken. Ter bevordering van de 

En ce qui concerne le G20 qui aura lieu début juillet, 
le vice-premier ministre souligne que les membres du 
G7 sont membres du G20 et que la proposition d’instau-
ration d’un impôt minimum sera approuvée lors de ce 
sommet. Au sein de l’Union européenne, l’instauration 
de cet impôt minimum constitue une question très sen-
sible pour certains pays comme l’Irlande et la Hongrie. 
Néanmoins, l’objectif est de parvenir à un accord au 
sein de l’OCDE d’ici la mi-2021.

La question de l’instauration d’une taxe numérique au 
niveau européen n’est pas liée à la discussion menée 
au sein de l’OCDE sur l’instauration d’un impôt mondial 
minimum. L’instauration de cette taxe numérique s’ins-
crit en réalité dans la volonté de l’Union européenne 
de trouver de nouvelles sources de revenus pour ses 
ressources propres. L’objectif du commissaire européen 
Paolo Gentiloni est de ne pas discuter de cette taxe 
numérique avant le sommet du G20 des 9 et 10 juillet 
pour ne pas compliquer la discussion sur l’instauration 
d’un impôt mondial minimum. La Commission européenne 
est donc favorable à la séparation de ces deux dossiers. 
Le vice-premier ministre indique que les États-Unis ne 
sont pas du tout favorables à l’introduction d’une taxe 
numérique au niveau national ou européen, mais le 
vice-premier ministre répète que cet élément est éga-
lement l’un des éléments de la discussion globale qui 
doit encore avoir lieu.

En ce qui concerne la clause dérogatoire générale, 
la Commission européenne a décidé que cette clause 
resterait en vigueur jusqu’à la fin de 2022. Cependant, 
l’incertitude demeure toujours quant aux règles bud-
gétaires qui seront applicables après cette date. Il 
conviendrait d’évaluer les règles actuelles du Pacte de 
stabilité et de croissance. Toutefois, il estime que ces 
deux dossiers devraient être séparés afin d’éviter que 
l’absence de consensus sur un éventail de nouvelles 
règles budgétaires débouche automatiquement sur une 
prolongation de la clause dérogatoire générale. Le vice-
premier ministre est favorable à la révision des règles 
fiscales, mais il estime toutefois que, tant qu’il n’y a pas 
d’accord sur les nouvelles règles fiscales, les règles 
fiscales existantes devront continuer à s’appliquer, et 
ce, à partir de l’exercice budgétaire 2023.

En ce qui concerne la discussion sur le système 
européen d’assurance des dépôts et l’Union bancaire, 
le débat home/host est, pour la Belgique, un sujet très 
important. La grande crise financière de 2008 a montré 
que les grands acteurs bancaires internationaux privilé-
gient leurs sociétés mères situées dans leur pays d’origine 
par rapport aux filiales établies à l’étranger. Pour éviter 
qu’une trop grande quantité de liquidités soit transférée 
vers le pays où la banque-mère est établie, il importe de 
conclure des accords clairs à ce sujet. Pour promouvoir 
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grensoverschrijdende samenwerking waar uiteraard 
de home-landen een grote voorstander van zijn, wil de 
Europese Commissie eigenlijk afstappen van die lokale 
liquiditeits- en kapitaalbuffers en van de supervisie en 
de bankresolutie op individuele basis. Het is echter be-
langrijk om te voorzien in voldoende maatregelen in het 
kader van dit scenario om ervoor te zorgen dat er in het 
geval van een crisis niet teveel druk komt te liggen bij de 
nationale overheden van de betrokken host-landen van 
de grensoverschrijdende banken. In de discussie over 
de Bankenunie focust de Belgische regering zich op 
de kwestie van de home/host maar wil zij ook stappen 
vooruit zetten op de andere domeinen zoals bijvoorbeeld 
een garantiestelsel op Europees niveau.

Het verschil tussen het Belgische en het Nederlandse 
standpunt vloeit voort uit het feit dat Nederland over 
meer grote grensoverschrijdende banken beschikt. De 
bezorgdheid bij Nederland bestaat erin dat wanneer bij-
voorbeeld een buitenlands filiaal omvalt, de moederbank 
daar automatisch moet voor opdraaien. Het omgekeerde 
geldt ook daar waar de liquiditeiten van de host-bank 
worden weggehaald door de home-bank teneinde de 
moedergroep overeind te houden. Tot slot benadrukt de 
vice-eersteminister dat op alle dimensies stappen vooruit 
moeten gezet worden om te komen tot een evenwichtige 
marktintegratie van de Europese bankensector.

Inzake de globale minimumbelasting, stipt de spreker 
aan dat aan de hand van deze taks de belastingparadijzen 
eindelijk op een doeltreffende wijze worden aangepakt. 
Dat is één van de belangrijkste elementen die ook in de 
gespecialiseerde media werd opgepikt. Daarnaast wijst 
de vice-eersteminister erop dat er thans nog heel wat 
modaliteiten (bijvoorbeeld de hoogte van het belasting-
tarief en de grootte van de belastbare basis) moeten 
geconcretiseerd worden. Bovendien zal het akkoord van 
G7-top verder gefinaliseerd worden tijdens de volgende 
top van de G20 en binnen de OESO.

Met betrekking tot de kritiek ten aanzien van de 
Hongaarse anti-homowetgeving stipt de spreker aan 
dat hij van de vergadering van de Ecofin-raad gebruik 
heeft gemaakt om zijn bezorgdheid en onbegrip uit te 
spreken naar zijn Hongaarse collega toe. Hij wijst erop 
dat er verdere stappen vooruit zullen worden gezet in het 
kader van de procedure van het rechtsstaatmechanisme 
tijdens de Europese Raad van aanstaande vrijdag en 
dit onder impuls van de Belgische regering.

Met betrekking tot het buitensporige begrotingstekort 
van Roemenië, merkt de vice-eersteminister op dat de 
Europese Commissie op 2 juli aanstaande een nieuw 
ontwerp van aanbeveling neerlegt dat tot doel heeft om 
de situatie van een buitensporig begrotingstekort te be-
eindigen. Deze aanbeveling werd tijdens de Ecofin-raad 

la coopération transfrontalière, à laquelle les pays d’ori-
gine sont évidemment très attachés, la Commission 
européenne souhaite en réalité supprimer ces coussins 
de liquidités et de fonds propres ainsi que la supervi-
sion et la résolution bancaire sur une base individuelle. 
Toutefois, il importe de prévoir des mesures suffisantes 
dans le cadre de ce scénario afin de garantir qu’en cas 
de crise, la pression sur les gouvernements nationaux 
des pays d’accueil des banques transfrontalières ne soit 
pas trop forte. Dans le cadre de la discussion sur l’Union 
bancaire, le gouvernement belge se concentre sur le 
débat home/host, mais souhaite également engranger 
des avancées dans d’autres domaines, comme la mise 
en place d’un système de garantie au niveau européen.

La différence entre les positions belge et néerlandaise 
s’explique par le fait que les Pays-Bas comptent davan-
tage de grandes banques transfrontalières. Les Pays-Bas 
craignent qu’en cas de faillite d’une filiale étrangère, la 
banque-mère doive automatiquement en assumer le 
coût. L’inverse vaut également lorsque les liquidités des 
filiales sont transférées vers la banque-mère afin de la 
maintenir à flot. Enfin, le vice-premier ministre souligne 
que des avancées devront être réalisées dans tous les 
domaines pour parvenir à une intégration équilibrée du 
marché du secteur bancaire européen.

En ce qui concerne l’impôt mondial minimum, le vice-
premier ministre indique que cet impôt permettra enfin 
de lutter efficacement contre les paradis fiscaux. Il s’agit 
de l’un des éléments les plus importants qui a également 
été repris par les médias spécialisés. En outre, le vice-
premier ministre souligne que de nombreuses modalités 
(par exemple, le taux d’imposition et la base imposable) 
doivent encore être définies. En outre, l’accord conclu 
lors du sommet du G7 sera finalisé lors du prochain 
sommet du G20 et au sein de l’OCDE.

En ce qui concerne les critiques à l’égard de la légis-
lation homophobe en Hongrie, l’intervenant indique qu’il 
a saisi l’occasion du Conseil Ecofin pour exprimer à son 
collègue hongrois son inquiétude et son incompréhen-
sion. Il précise qu’à l’instigation du gouvernement belge, 
de nouvelles mesures seront prises dans le cadre de 
la procédure du mécanisme de protection de l’État de 
droit lors du Conseil européen de vendredi prochain.

En ce qui concerne le déficit budgétaire excessif 
de la Roumanie, le vice-premier ministre note que la 
Commission européenne présentera, le 2 juillet pro-
chain, un nouveau projet de recommandation visant à 
mettre fin à la situation de déficit budgétaire excessif. 
Cette recommandation a été adoptée lors du Conseil 
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aangenomen. Omwille van de general escape clause 
kunnen de lidstaten tijdelijk niet op het strafbankje be-
landen maar Roemenië bevond zich reeds voor het 
uitbreken van de coronapandemie in een situatie van 
een buitensporig begrotingstekort.

IV. — REPLIEKEN EN  
BIJKOMENDE ANTWOORDEN  

VAN DE VICE-EERSTEMINISTER

De heer Sander Loones (N-VA) wil nogmaals be-
nadrukken dat de besprekingen in het kader van de 
hervorming van het btw-systeem een hefboom kunnen 
zijn om inspanningen te leveren om de Europese eco-
nomische activiteit te beschermen en te versterken. De 
spreker verwijst hierbij onder meer naar de ongelijke 
btw-behandeling van medisch beschermingsmateriaal 
tussen Europese en Aziatische producenten.

Daarnaast is de spreker verbaasd over het feit dat 
er collega-commissieleden zijn die verrast zijn door 
het feit dat er een koppeling is tussen de invoering van 
een globale minimumbelasting en het afvoeren van een 
digitaks. Bovendien meent de spreker dat er wel degelijk 
inschattingen kunnen gemaakt worden over de impact 
van een globale minimumbelasting. Hij verwijst hierbij 
naar de kritische houding van landen zoals Hongarije 
en de Baltische staten die kleine open economieën 
zijn en die de recente evolutie in het dossier rond de 
globale minimumbelasting met argusogen volgen. De 
grote economieën, waaronder de Verenigde Staten, zijn 
daarentegen voorstander van een dergelijke globale 
minimumbelasting. Het standpunt van de Verenigde 
Staten wordt bovendien nog steeds sterk aangedreven 
vanuit het America First-principe.

De heer Gilles Vanden Burre (Ecolo-Groen) stipt aan 
dat hij simpelweg heeft aangegeven dat het moeilijk 
is om op voorhand in te schatten hoe het gedrag zal 
evolueren van de desbetreffende actoren in het kader 
van wijzigingen ten aanzien van een bestaand fiscaal 
systeem. Het element dat echt belangrijk is, is het feit 
dat er niet langer een fiscale concurrentie zal bestaan 
binnen één en dezelfde economische zone. Dit element 
vermindert maximaal het risico op delocaties.

Daarenboven erkent de spreker dat de voorstellen 
tot invoering van een globale minimumbelasting wel 
degelijk een aspect bevatten ter verdediging van de 
belangen van de Verenigde Staten. Hij hoopt dat er 
een win-win situatie kan gecreëerd worden zodat ook 
de belangen van de Europese lidstaten in rekenschap 
worden genomen.

Ecofin. En raison de la clause dérogatoire générale, les 
États membres ne peuvent temporairement pas être 
pénalisés, mais la Roumanie se trouvait déjà dans une 
situation de déficit budgétaire excessif avant le début 
de la pandémie.

IV. — RÉPLIQUES ET  
RÉPONSES COMPLÉMENTAIRES  

DU VICE-PREMIER MINISTRE

M. Sander Loones (N-VA) tient à souligner une fois 
encore que les discussions sur la réforme du régime de 
la TVA peuvent être un levier pour fournir des efforts en 
vue de protéger et de renforcer l’activité économique 
européenne. L’intervenant renvoie notamment à l’inégalité 
de traitement en matière de TVA des équipements de 
protection médicale entre les producteurs européens 
et asiatiques.

L’intervenant est par ailleurs surpris de voir certains 
collègues membres de la commission s’étonner de la 
liaison entre l’instauration d’un impôt mondial minimum 
et le renoncement à une taxe numérique. Il estime de 
surcroît qu’il est bel et bien possible de réaliser des 
estimations au sujet de l’incidence d’un impôt mondial 
minimum. Il renvoie à l’attitude critique de pays tels que 
la Hongrie et les États baltes, de petites économies 
ouvertes qui suivent de près les récents développe-
ments dans le dossier de l’impôt mondial minimum. 
Les grandes économies, dont les États-Unis, sont en 
revanche favorables à un tel impôt mondial minimum. En 
outre, la position des États-Unis est toujours fortement 
motivée par le principe “America first”.

M. Gilles Vanden Burre (Ecolo-Groen) précise qu’il a 
simplement indiqué qu’il est difficile d’estimer à l’avance 
comment le comportement des acteurs concernés évo-
luera en cas de modifications par rapport à un régime 
fiscal existant. L’élément vraiment important est le fait 
qu’il n’y aura plus de concurrence fiscale au sein d’une 
même zone économique. Cette avancée réduit au maxi-
mum le risque de délocalisation.

L’intervenant reconnaît de surcroît que les propositions 
visant à instaurer un impôt mondial minimum contiennent 
bien un aspect qui vise à défendre les intérêts des États-
Unis. Il espère que l’on pourra aboutir à une situation 
gagnant-gagnant afin que les intérêts des États membres 
européens soient également pris en compte.
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De heer Marco Van Hees (PVDA-PTB) meent dat 
het dossier inzake de globale minimumbelasting meer 
aandacht verdient dan de louter voluntaristische aan-
moedigingen van de heer Vanden Burre. Hij meent dat 
er meer transparantie aan de dag moet gelegd worden 
ten aanzien van de berekening van de verwachte impact 
van de globale minimumbelasting, en meer bepaalde de 
verwachte fiscale opbrengsten. Hij verwijst hierbij naar 
de grote kloof tussen de schattingen van de EU Tax 
Observatory en de schattingen van de FOD Financiën. 
Hij wil vooral meer informatie betreffende de redenen 
van het bijzonder grote verschil in potentiële fiscale 
inkomsten. Hij verwijst hierbij bovendien naar de ken-
merken van het Belgisch fiscaal systeem die ervoor zorgt 
dat, volgens de berekeningen van EU Tax Observatory, 
België in absolute termen, de hoogte fiscale inkomsten 
zal innen ten gevolge van een eventuele invoering van 
een globale minimumbelasting. Meer zelfs dan grote 
economieën zoals Duitsland en Frankrijk. Dit aspect 
verdient volgens de spreker meer aandacht en nader 
onderzoek.

Met betrekking tot het tarief van de globale minimum-
belasting meent de spreker dat dit tarief ten belope van 
15 % vrij ontgoochelend is. De Franse econoom Thomas 
Piketty stipte aan dat dit tarief de multinationale onderne-
mingen nog steeds ertoe zal aanzetten om sluipwegen 
te kiezen aangezien de gemiddelde belastingtarieven 
inzake vennootschappen binnen de verschillende EU-
lidstaten tussen de 20 à 25 % bedragen.

Inzake de ontwikkeling van een voorstel tot digitaks 
tijdens de G7-top, stelt de spreker vast dat deze taks, 
als die überhaupt al zal ingevoerd worden, slechts een 
bijzonder kleine schim zal zijn van het oorspronkelijk 
vooropgestelde concept. Vandaar de vraag van de 
spreker of de Belgische regering alsnog, indien er geen 
of slechts een flauw afkooksel van de digitaks wordt 
voorgesteld, doorzet met haar plannen om louter op 
Belgisch niveau een digitaks in te voeren.

Vervolgens haakt de spreker in op de publieke in-
vesteringen waarbij hij vaststelt dat deze regering haar 
eigen doelstelling (3,5 % van het bbp) niet zal behalen. 
Bovendien merkt hij op dat los van de middelen die voor-
zien worden door de Europese Commissie de Belgische 
overheid zelf maar heel weinig eigen middelen in de 
publieke investeringen pompt.

Tot slot stelt de spreker vast dat de vice-eersteminister 
geen antwoord heeft gegeven op zijn vraag over de bud-
gettaire doelstellingen die door de staatssecretaris naar 
voren geschoven worden voor het jaar 2022. Hierin lijkt 
zij een strenger besparingsbeleid te willen voeren dan 
dat de Europese Commissie, de begrotingswaakhond 
bij uitstek, zelf aan de lidstaten oplegt.

M. Marco Van Hees (PVDA-PTB) estime que la ques-
tion de l’impôt mondial minimum mérite plus d’attention 
que les encouragements purement volontaristes de 
M. Vanden Burre. Il estime qu’une plus grande trans-
parence est nécessaire en ce qui concerne le calcul 
de l’impact attendu de l’impôt mondial minimum, et 
plus particulièrement les recettes fiscales attendues. 
Il renvoie au grand écart entre les estimations de l’EU 
Tax Observatory et celles du SPF Finances. Il souhaite 
notamment obtenir davantage d’informations sur les 
raisons de la différence particulièrement importante 
entre les recettes fiscales potentielles. Il fait également 
référence aux caractéristiques du système fiscal belge 
qui, selon les calculs de l’EU Tax Observatory, font de la 
Belgique, en termes absolus, le pays qui percevrait les 
recettes fiscales les plus élevées à la suite de l’introduc-
tion éventuelle d’un impôt mondial minimum. Plus encore 
que de grandes économies comme l’Allemagne et la 
France. Selon l’intervenant, cet aspect mérite une plus 
grande attention et des recherches plus approfondies.

En ce qui concerne le taux de l’impôt mondial mini-
mum, l’intervenant estime que ce taux de 15 % est 
plutôt décevant. L’économiste français Thomas Piketty 
a souligné que ce taux inciterait encore les multinatio-
nales à emprunter des voies détournées, puisque les 
taux moyens en matière d’impôt des sociétés au sein 
des différents États membres de l’UE se situent entre 
20 et 25 %.

En ce qui concerne l’élaboration d’une proposition 
de taxe numérique lors du sommet du G7, l’intervenant 
constate que cette taxe, si elle est instaurée, ne sera 
que l’ombre du concept initialement proposé. D’où la 
question de l’intervenant visant à savoir, si aucune taxe 
numérique n’est proposée, ou seulement une version 
très édulcorée, si le gouvernement belge poursuivra 
son projet d’instaurer une taxe numérique au niveau 
belge uniquement.

L’intervenant aborde ensuite la question des inves-
tissements publics, notant que le gouvernement actuel 
n’atteindra pas son propre objectif (3,5 % du PIB). En 
outre, il fait remarquer qu’en dehors des moyens fournis 
par la Commission européenne, le gouvernement belge 
lui-même affecte très peu de ses propres moyens aux 
investissements publics.

Enfin, l’intervenant constate que le vice-premier 
ministre n’a pas répondu à sa question concernant les 
objectifs budgétaires proposés par la secrétaire d’État 
pour l’année 2022. Elle semble vouloir mener une poli-
tique d’économies plus stricte que celle imposée aux 
États membres par la Commission européenne, l’organe 
de contrôle budgétaire par excellence.
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De heer Gilles Vanden Burre (Ecolo-Groen) stipt 
aan dat het bedrag van de potentiële opbrengsten van 
een globale minimumbelasting wel degelijk belangrijk 
zijn maar zijn fractie wil in eerste instantie alles op alles 
zetten om een sterk politiek akkoord over de invoering 
van een globale minimumbelasting te onderhandelen.

Daarnaast onderstreept de spreker dat zijn fractie 
inzake het tarief van de minimumbelasting het voorstel 
van een belastingtarief van 20 % steunt. Hij hoopt dat 
er op internationaal niveau ook een akkoord kan ge-
vonden worden om dat tarief alsnog te verhogen van 
15 % naar 20 %.

De heer Vincent Van Peteghem, vice-eersteminister 
en minister van Financiën, belast met de Coördinatie van 
de Fraudebestrijding, merkt op dat zolang er onduidelijk-
heid bestaat over de parameters van een toekomstige 
globale minimumbelasting, het bijzonder moeilijk zal 
zijn om daaromtrent correcte en concrete berekeningen 
te maken.

In het kader van de artikel 4-besprekingen met het 
IMF werd de kwestie van de uiteenlopende bedragen 
inzake de verwachte opbrengst aangekaart. Hieruit 
bleek dat de medewerkers van het IMF eerder de lijn 
volgen van de FOD Financiën die de opbrengst van 
de globale minimumbelasting een pak lager inschat 
(500 à 750 miljoen euro). Hij begrijpt de bezorgdheden 
van de heer Van Hees maar op dit ogenblik is er nog 
onvoldoende duidelijkheid om de verwachte inkomsten 
adequaat in te schatten.

De heer Marco Van Hees (PVDA-PTB) meent dat 
het moeilijk is om te begrijpen dat het onmogelijk is om 
inschattingen te maken met betrekking tot de verwachte 
opbrengst van de mondiale minimumbelasting terwijl die 
inschattingen thans reeds bestaan, zij het dat deze sterk 
uiteenlopen. Zijn vraag is er vooral op gericht om meer 
duiding en informatie te verkrijgen met betrekking tot de 
concrete berekeningsmethode van de FOD Financiën 
zodat hij deze kan vergelijken met de berekeningsme-
thode van het EU Tax Observatory.

De rapporteur, De voorzitster,

Marco VAN HEES Marie-Christine MARGHEM

M. Gilles Vanden Burre (Ecolo-Groen) souligne que 
le montant des recettes potentielles d’un impôt minimum 
mondial est effectivement important, mais que son 
groupe souhaite d’abord faire tous les efforts possibles 
pour négocier un accord politique fort sur l’introduction 
d’un impôt minimum mondial.

Par ailleurs, l’intervenant souligne, en ce qui concerne 
le taux de l’impôt minimum, que son groupe soutient la 
proposition d’un taux d’imposition de 20 %. Il espère 
qu’un accord pourra également être trouvé au niveau 
international pour augmenter ce taux de 15 % à 20 %.

M. Vincent Van Peteghem, vice-premier ministre et 
ministre des Finances, chargé de la Coordination de 
la lutte contre la fraude, note que tant qu’il y aura une 
incertitude sur les paramètres d’un futur impôt minimum 
mondial, il sera extrêmement difficile de faire des calculs 
corrects et concrets à ce sujet.

Dans le cadre des discussions sur l’article 4 avec le 
FMI, la question de la diversité des montants des recettes 
attendues a été soulevée. Il semble que les services 
du FMI suivent plutôt la ligne du SPF Finances, dont 
l’estimation des recettes de l’impôt minimum mondial 
est beaucoup moins élevée (500 à 750 millions d’euros). 
Il comprend les préoccupations de M. Van Hees, mais 
pour l’instant, les choses ne sont pas encore assez 
claires pour estimer correctement les recettes attendues.

M. Marco Van Hees (PVDA-PTB) estime qu’il est 
difficile de comprendre qu’il soit impossible d’estimer 
les recettes attendues de l’impôt minimum mondial alors 
que ces estimations existent déjà, bien qu’elles soient 
très différentes les unes des autres. Sa question vise 
principalement à obtenir plus de précisions et d’infor-
mations sur la méthode de calcul concrète du SPF 
Finances afin de pouvoir la comparer avec la méthode 
de calcul de l’Observatoire européen de la fiscalité. 

Le rapporteur, La présidente,

Marco VAN HEES Marie-Christine MARGHEM

Imprimerie centrale – Centrale drukkerij


